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ÂÂS12

Rusya’dan Yaşam 
Öykülerinin konuğu 
FortRostov meyve 

–sebze halinin sahibi 
Burak Bozkır oldu.

KONUT HİZMETLERİ
VE İNŞAAT BAKANLIĞI

KURULDU 

Ziraat Bankası Rusya Genel Müdürü Avni Demirci, 
bankanın Moskova’da 20. yılını geride bıraktığını be-
lirterek, şubeleşme kararı aldıklarını ve ilk şubelerini 

de Kazan ve Krasnodar’da açacaklarını söyledi. 

Moskova 
derbisinde 

gülen Lokomotiv 
Moskova oldu

ÂÂS11

ÂÂS05

ÂÂS03

Candan 
Erçetin 
Moskova’da 
Coşturdu

ÂÂS07

Başbakan 
Medvedev, yeni 
bakanla yaptığı 
görüşmesinde 
konut hizmetle-
ri alanında çok 
fazla yolsuzluk 
olayının ger-
çekleştiğini ve 
konut hizmet-
leri ve inşaat 
alanının çok zor 
bir alan olduğu-
nu söyledi.

20 ülkenin 
vatandaşına 

Rusya’ya 3 gün 
vizesiz giriş 

ÂÂS02

Ziraat Bankası 
Rusya’da şubeleşme 

atağına kalktı ÂÂS04

MOSKOVA’DA

◊ Gazetem, Türkiye’yi tem-
sil edecek Miss Turkey 2013 
ikincisi Berrin Keklikler’i 
yarışma öncesi buldu ve 
söyleşi yaptı. Keklikler, 
duygularını, hedeflerini, 
gelecek ile ilgili planlarını 
tüm açıklığıyla anlattı. Kek-
likler, “Yarışmaya katılmak 
aklımda fazla yoktu. Aslın-

da istemediğimden değil, 
daha yaşım gençti. Ama 
birkaç arkadaştan, ailem-
den o kadar çok destek gö-
rünce cesaretimi topladım 
başvurdum ve şimdi bura-
dayım. Benim için bu yarış-
manın çok güzel bir tecrübe 
olacağına inanı-
yorum” dedi.

2013 Dünya Gü-
zellik Yarışmasına 

katılmak üzere 
dünyanın dört bir 
tarafından güzel 

kızlar Moskova’da 
toplandı. Türkiye’yi 

ise Almanya doğum-
lu Berrin Keklikler 

temsil edecek. Dünya 
güzelleriyle yarışan 

Berrin, yarı final 
sonrası ilk 16 içine 
girerek 9 Kasım’da 
yapılacak final de 
podyumda olmayı 

hedefliyor.
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yarışma öncesi buldu ve 
söyleşi yaptı. Keklikler, 
duygularını, hedeflerini, 
gelecek ile ilgili planlarını 
tüm açıklığıyla anlattı. Kek-
likler, “Yarışmaya katılmak 
aklımda fazla yoktu. Aslın-

da istemediğimden değil, 
daha yaşım gençti. Ama 
birkaç arkadaştan, ailem-
den o kadar çok destek gö-
rünce cesaretimi topladım 
başvurdum ve şimdi bura-
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zellik Yarışmasına 

katılmak üzere 
dünyanın dört bir 
tarafından güzel 

kızlar Moskova’da 
toplandı. Türkiye’yi 

ise Almanya doğum-
lu Berrin Keklikler 
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RUSYA’DA BASARILI OLMAK ISTIYORSAN

‘NICIN?’ DIYE 
SORMAYACAKSIN

ÂÂS09

“Ruslar 
İstanbul’u yeni 
yeni keşfetmeye 

başladılar”



ABD, Çin ve Avrupa ülkelerin-
den bazılarının da aralarında 
bulunduğu 20 ülkenin vatan-
daşlarına herhangi bir Rus 
havayolu şirketinden bilet 
aldığı takdirde Rusya’ya 3 
günlüğüne vizesiz giriş yapa-
bilme hakkı tanınacak.
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Görsel Yönetmen
Nihat Uğurlu

20 ülkenin vatandaşına 
Rusya’ya 3 gün vizesiz giriş

R Rus haber ajansı Ria Novosti’de 
yer alan habere göre Avrupa 
ülkelerinden Fransa, Hollanda, 
Polonya, İngiltere, Almanya, 

İsveç, İtalya, İspanya, Belçika, Finlandiya, 
Yunanistan ve Avusturya vatandaşlarına bu 
hak tanınacak. Bunların dışında Kanada, 
Avustralya, Japonya, Güney Kore, Singapur 
vatandaşları da 3 günlük vizesiz girişlerden 
yaralanacaklar.

Projede belirtilen haklardan yararlanma-
ları için yabancı turistlere bir şart koşuldu. 
Turistler,  aralarında Şeremetyevo, Domo-
dedovo ve Vnukovo havalimanlarının da 
bulunduğu 11 ulusal havalimanından birini 
kullandıkları takdirde Rusya’da 3 gün bo-
yunca vizesiz konaklayabilecekler.

Yabancı havayolu turistlerinin giriş ya-

pacakları havali-
manları arasında St. Petersburg’un 
Pulkovo havalimanı da bulunuyor. (St. 
Petersburg’da deniz yoluyla gelen turistle-
re bu hak zaten tanınıyor).  Polonyalı, Fin-
li ve Avrupalı turistlerin giriş yapacakları 
Kaliningrad havalimanı, Çin, Kore ve Japon 
turistlerin giriş yapacakları tahmin edilen 
Khabarovsk ve Vladivostok havalimanları 
da bulunuyor. Bunun dışında listede Kazan, 
Ekaterinburg, Novosibirsk ve Soçi havali-
manları da bulunuyor.

Digit.ru için Professionalı.ru tarafından 
yapılan anket sonuçlarına göre, Rusya’da 
çalışanların yaklaşık %43’ünün bilgisayar-
larında sosyal ağlara erişim engellendi.

� Yapılan ankete Rusya’nın farklı bölgelerin-
den yaklaşık 6 bin uzman katıldı. Araştırmalara 
göre en çok ziyaret edilen sosyal ağın % 65 ile 
VKontakte olduğu bildirildi. Odnoklassniki’ye 
kayıtlıların oranı % 61, Facebook’a kayıtlı 
olanların oranı ise % 48 olarak açıklandı. An-
kete katılanların yarısının Moy Mir’e kayıtlı 
olduğu belirtildi. Sosyal ağlara katılmayanların 
oranı ise sadece % 5 olarak belirlendi. Sosyal 
ağları kullananların yarısı bu sayfaları iletişim 
için, üçte biri iş görüşmeleri için, % 5’i müzik 
dinlemek için ve % 2’si de video izlemek için 
kullandıklarını bildirdi.

%67’si sosyal ağlara bağlanmak için ev 
bilgisayarını kullandığını belirtirken, iş yerinde 
ise bu amaçla bilgisayarları kullananların oranı 
% 17 oldu. Android işletim sistemine sahip akıllı 
telefonlardan internete bağlananların oranı % 
11, İOS uygulamalarını kullananların oranı ise 
% 5 olarak açıklandı. Ankete katılanların yarısı 
bilgisayarda günde yarım saatten daha az otu-
ruyor. % 13’ü internette neredeyse tüm gününü 
geçirdiğini bildirdi. Katılanların yarısı internete 
akşam evde girdiklerini, % 15’i ise işe başla-
madan sabah saatlerinde girdiklerini belirtti. 
Uzmanlardan % 11’i interneti hafta sonunda 
kullanmayı tercih ettiklerini, % 10’u öğle ye-
meği molasında, % 5’i de iş saati bitimine yakın 
kullanmayı tercih ettiğini bildirdi.

Rusya’da çalışanların 
%43’ünün sosyal 

ağlara erişimi 
ENGELLENDİ

Federal Göç Servisi, iki sene sonra yurt 
içi pasaportların verilmesinden vazgeçil-
mesini ve kişilerin kimlik bilgilerinin ya-
zılı olduğu plastik kimlik kartların veril-
mesine başlanmasını teklif etti. Bir buçuk 
yıl sonra pilot bölgelerde fotoğraflı ve çipli 
kimlik kartlar verilmeye başlanacak.

Federal Göç Servisi portalında yer alan 
yasa teklifinde,” Federal kanun yürürlüğe 
girdikten sonra Rusya Federasyonu sınır-
ları içerisinde vatandaşın kimlik bilgileri-
ni gösterir yurt içi pasaport uygulamasına 
son verilecektir” ifadeleri kullanıldı.

Buna göre yurt içi pasaportların dağıtı-

mı 2016’dan 
sonra ya-
pılmayacak, 
2015’in or-
talarında ise Rusya’nın bazı pilot böl-
gelerinde kimlik kartlarının dağıtımına 
başlanacak. Kimlik kartları verildikten 
sonra vatandaşların ellerinde bulunan 
yurt içi pasaportları da son kullanma tari-
hine kadar geçerli olacak. Bilindiği üzere 
daha önce alınan karar gereği pasaportlar 
2030’a kadar verilmeye devam edecek, 
kimlik veya pasaport kullanımı ise vatan-
daşların tercihine bırakılacaktı.

Yurt içi pasaportu 
yerine kimlik kartı

Dünyada 230 milyon 
GÖÇMEN VAR
11 milyonu Rusya’da

ƒ Birleşmiş Milletler’in ekonomi ve 
sosyal çalışmalar departmanı raporla-
rına göre, 2013’te dünyadaki göçmen 
sayısının artarak 230 milyona ulaştığı 
bildirildi. Raporda en fazla göçmenin 
Amerika ve Rusya gibi gelişmiş ülke-
lerde yaşadıkları belirtildi.

Özellikle Amerika’da 46 mil-
yon  göçmenin olduğu bildirildi. 
Bu göçmenlerden 13 milyonunun 
Meksika’dan geldiği kaydedildi. Göç-

men sayısı bakımından ikinci sırayı Rus-
ya alıyor. Rusya’da 11 milyon göçmen 
bulunuyor. BM raporlarında, Rusya’nın 
ardından  10 milyon göçmenle sırayı 
Almanya aldı. Suudi Arabistan’da, Birle-
şik Arap Emirlikleri’nde ve İngiltere’de  
9’ar milyon göçmen olduğunu bildirdi. 
Raporda göçmenlerin gelişmiş ülke nü-
fusunun % 10,8’ini, fakir ülkelerin ise % 
1,6’sını oluşturduğu belirtildi.

Moskova’da Pokrovs-
kiy sebze-meyve halinin 
kapatılmasıyla yeni hal 
arayışına geçen Türk ihra-
catçıların henüz bir çözüm 
bulamadığı bildirildi.

Geçtiğimiz hafta içinde 
Türkiye’den gelen ihracatçı 
birlik temsilcileri, bakanlık 
temsilcileri ve ihracatçılar-
dan oluşan bir heyet Mos-
kova Belediyesi yetkilileri 
ile bir dizi görüşme ger-
çekleştirdi. 

Görüşmelerde yakın, 
orta ve uzun vadeli çözüm 
önerileri masaya yatırılır-
ken, öncelik en kısa sürede 
Türk ihracatçılarının sebze-
meyvesini satabileceği ge-
çici yer bulma işine verildi. 
Görüşme sonrası ihracatçı-
lar için yer bakan heyet, 7 
ile 10 bin metrekarelik bir 
alan arayışına geçti. Ancak 
henüz istenen normlara 
uygun bir yerin bulunma-
dığı da kaydedildi.

TÜRK YAŞ SEBZE -
MEYVECİLER

Moskova’da yer arıyor



Dünyanın dört bir tarafından güzel kızlar “En 
güzel” seçilebilmek için Moskova’da toplandı. 
Güzellik yarışmasında Türkiye’yi temsil ede-
cek olan Berrin Keklikler, 9 Kasım’da yapıla-

cak final de podyumda olmayı hedefliyor.

R us Türk İşadamları Birliği (RTİB) bildiğiniz üzere seçime 
gidiyor. En son seçimlerdeki o liste hazırlama ve proje 
yarışının yerinde şimdi yeller esiyor. Seçimin olacağından 
dahi nerdeyse birçok kişi bihaber…

Bildiğim kadarıyla şu ana kadar yönetime talip olan son 
başkan Naki Karaaslan’dan başka kimse yok. Seçime de tek aday 
olarak girmesine ve seçilmesine kesin gözü ile bakılıyor. 

Karaaslan, başkanlık ettiği dönemde RTİB’in tarihindeki en 
aktif dönemi yaşattı. Kendisinin de dile getirdiği gibi hizmet etme 
rekabeti RTİB’in içine henüz nüfuz etmiş değil. O nedenle de seçi-
me ikinci bir aday çıkmıyor. Tek başına seçime gitmek istemeyen 
Karaaslan’da başka adaylar çıksın istiyor ve bunu da içtenlikle 
dile getiriyor. 

Kendisini tanıdığım kadarı ile o da bir önceki seçimlerde 
kıyasıya yaşanan başkanlık yarışından dolayı RTİB’in üzerindeki 
ölü toprağı attığını biliyor. Bir önceki seçim dönemini hatırlar-
sanız ne demek istediğimi mutlaka anlayacaksınızdır. Gerçi o 
yarış hizmet yarışlından ziyade biraz başkanlık yarışıydı ama ona 
rağmen ortada projeler ve diğerinden daha iyi olacağını iddia eden 
adaylar arasında bir hareketlilik vardı. Bugün ise bırakın seçim 
heyecanını en ufak bir hareketlilik yok.  Evet, Naki Karaaslan hiç 
bir şey yapmayan RTİB’de hizmet çıtasını biraz yükseltti ama daha 
iyisini yapmaya çalışan birilerinin de çıkması bu tür sivil toplum 
kuruluşları için çok önemli.

Bu düşüncemi birçok RTİB üyesi ile de paylaşıyorum. Gör-
düklerimi onlara da aktarıyorum. Geçtiğimiz gün bir RTİB üyesi, 
böyle bir sohbetimizde “ Siyamend Bey, dolamışsın ağzına bir RTİB 
gidiyorsun. Hep bizi eleştiriyorsun diğer kuruluş olan Rus Türk İşa-
damları Derneği (RUTİD)’den hiç söz etmiyorsun. Ben daha onların 
bir tane seçimini görmedim” diyerek laf sokmaya çalıştı... 

Gerçekten de ben bugüne kadar RUTİD’in şimdiki başkanı 
Esad Sarı dahil üç başkanını tanıdım ve onun sorusu ile birlikte 
nasıl seçildikleri ile ilgili hiçbir bilgim olmadığını gördüm. Bu 
soruyu bende merak ederek RUTİD yetkililerine yöneltim. Bana şu 
anki başkanları Esad Sarı’ya kadar olan bölümde Türkiye uzantılı 
bir temsilcilik olduklarını ve buradaki başkanlarında temsilci 
olarak atandığını söylediler. Ancak geçtiğimiz yıllarda yeniden 
yapılanmaya giderek Rusya kuruluşlu bir dernek olduklarını ve şu 
anki mevcut başkanları Esad Bey’in ise kurucu başkan olduğunu 
süresinin bitiminde kendilerinin de seçime gideceklerini ve bunun 
ilk seçimleri olacağını söyledi. 
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Moskova’da bulun-
maktan dolayı 
çok mutlu oldu-

ğunu ifade eden Keklik-
ler, “Buradaki insan-

lar çok güzel ve 
çok cana yakın-

lar. Rusya çok 
güzel bir ülke, 

insanlar çok 
s a m i m i , 
çok güzel 
kızlar var. 

Ben zaten 
Rus kızla-

rını çok beğeni-
rim. Çok güzeller. 

Almanya’da doğdu-
ğum için Almanya’da 
da fazlasıyla Rus kız-
ları var. Rus arkadaş-
larım var.  Ancak iste-

diğim kadar göremedim her şeyi. 
Ben gezmeyi, farklı ülkeleri gör-
meyi, seyahat etmeyi çok seve-
rim. O yüzden buraya bir daha 
gelmeyi, her şeyi görmeyi düşü-
nüyorum. “diye konuştu. Türk 
ve Rusların cana yakınlığı ve 
sıcakkanlı özelliklerinin birbi-
rine benzediğini anlatan Keklik-
ler izlenim ve düşüncelerini de 
şöyle aktardı:

“Moskova’da bu kadar güzel 
bir ortamla karşılaşacağımızı 
gerçekten beklemiyordum. Her 
yerde bize gülümsüyor ve sami-
miyetle yaklaşıyorlar. Bundan 
dolayı çok mutluyuz. Türkiye’de 
‘cana yakın’ diye bir ifade vardır. 
Bu ifadeyi soğuk Rusya için kul-
lanacağım hiç aklıma gelmezdi. 
Almanya’da doğdum ve orada 
yaşıyorum. Kızıl Meydan ve şehir 
merkezi bana Berlin’i çağrış-

tırdı. Neden böyle hissettiğimi 
net olarak tarif edemem ama 
Moskova’da Avrupa başkent-
lerine özgü bir şey olduğunu 
söyleyebilirim. Zaman konu-
sunda son derece kısıtlı olduğu-
muz için şehirde istediğim gibi 
dolaşma fırsatı bulamıyorum. 
Fakat bunu yapmayı gerçekten 
çok isterdim ve sırf bunun için 
Moskova’ya yeniden geleceğim.”

Gelecek ile ilgili planlarını 
da anlatan Berin Kekliler, pod-
yumlardan sahnelere transfer ol-
mak istediğini aktardı. Keklikler 
şunları söyledi: “Şarkı söylemeyi 

seviyorum, oyunculuğun da mankenliğinde tadını 
almak istiyorum. Her türlü şarkı söylüyorum. Miss 
Universe’den sonra stüdyoya girmeyi düşünüyorum. 
Podyum mu sahne mi? Bakacağım. Her şeyin tadını 
alacağım ama gönlümden şarkı söylemek geçiyor.”

“Her şeyin tadını 
almak istiyorum”

“Sesimin renginin Türkiye’de 
ki sanatçıların hepsinden bir ka-
rışım olduğunu düşünüyorum. 
Yani aslında sesimi Christina 
Aguilera’ya benzetirler. 

Hadise’de Belçika’dan geldi, 
Türkiye’de şöhreti yakaladı.  Onun 

çok başarılı bir müzisyen olduğu-
na inanıyorum. Tabii ki oraya var-
mak büyük bir hayal. Ama kendi 
yolumda oraya varmak isterim. 
Yani kimseyi takip etmek gibi ni-
yetim yok. Kendi yolumda inşal-
lah hayallerime ulaşacağım.”

Kendi yolumda hayallerime ulaşacağım

Günümüz dünyasında gü-
zelliği de yorumlayan Berrin 
Keklikler,  şöyle devam etti:

“Bence en büyük güzellik 
gülümsemektir, kendin olmak-
tır. Her insanın güzelliği var, 
bu güzellik ise farklı şekillerde 
geliyor. Biz tabii ki çok mutlu-
yuz burada olmaktan ama işin 
en önemlisi güzelliğin iyilik 
anlamını taşımasını, kalpten 

gelmesi gerektiğini de göster-
mek. Her zaman kendiniz olun, 
umudunuzu kaybetmeyin. Hep 
gülümseyin.

Her insanın kendi yolun-
da ayrı bir güzelliği olduğunu 
düşünüyorum. O yüzden güzel-
liğini nasıl taşıyacağın senin 
elinde. Güzelliğin ağır olduğu-
nu, yük olduğunu düşünmüyo-
rum. Çünkü güzel bir şey.”

“Güzellik gülümsemektir”

Miss Turkey 
2013 Güzellik 
Yarışması’nda 
2. olan Berrin 
Keklikler 19 yaşında 
ve 1.77 boyunda. 
Almanya’da doğan 
Keklikler, Star’ın 
düzenlediği Elidor Miss 
Turkey 2013 Güzellik 
Yarışmasın’da Rüveyda 
Öksüz’ün ardından 
Türkiye’nin en güzel  
ikinci kızı seçildi.

Berrin 
Keklikler 
Kimdir? 

Yarışma ön-
cesi Gazetem’e özel 

açıklamalarda bulunan 
Keklikler, ilk defa geldiği 
Moskova’ya ve 

insanlarına hay-
ran olduğunu 

söylüyor.

Güzellik 
yarışmasının finalinde Tür-

kiye güzellerini seçen isimler 
arasında iki dünya güzeli de yer 

aldı. 2012 Miss World (Dünya 
Güzeli) Yu Wenxia,  2002 Miss 

World (Dünya Güzeli) Azra 
Akın juride oy veren isim-

ler arasındaydı. 

Berrin’i Dünya 

güzelleri seçti

Dünyanın dört bir tarafından güzel kızlar “En 
güzel” seçilebilmek için Moskova’da toplandı. 
Güzellik yarışmasında Türkiye’yi temsil ede-
cek olan Berrin Keklikler, 9 Kasım’da yapıla-

cak final de podyumda olmayı hedefliyor.

Moskova’da bulun-
maktan dolayı 
çok mutlu oldu-

ğunu ifade eden Keklik-
ler, “Buradaki insan-

lar çok güzel ve 
çok cana yakın-

lar. Rusya çok 
güzel bir ülke, 

insanlar çok 
s a m i m i , 
çok güzel 
kızlar var. 

Ben zaten 
Rus kızla-

rını çok beğeni-
rim. Çok güzeller. 

Almanya’da doğdu-
ğum için Almanya’da 
da fazlasıyla Rus kız-
ları var. Rus arkadaş-
larım var.  Ancak iste-

diğim kadar göremedim her şeyi. 
Ben gezmeyi, farklı ülkeleri gör-
meyi, seyahat etmeyi çok seve-
rim. O yüzden buraya bir daha 
gelmeyi, her şeyi görmeyi düşü-
nüyorum. “diye konuştu. Türk 
ve Rusların cana yakınlığı ve 
sıcakkanlı özelliklerinin birbi-
rine benzediğini anlatan Keklik-
ler izlenim ve düşüncelerini de 
şöyle aktardı:

“Moskova’da bu kadar güzel 
bir ortamla karşılaşacağımızı 
gerçekten beklemiyordum. Her 
yerde bize gülümsüyor ve sami-
miyetle yaklaşıyorlar. Bundan 
dolayı çok mutluyuz. Türkiye’de 
‘cana yakın’ diye bir ifade vardır. 
Bu ifadeyi soğuk Rusya için kul-
lanacağım hiç aklıma gelmezdi. 
Almanya’da doğdum ve orada 
yaşıyorum. Kızıl Meydan ve şehir 
merkezi bana Berlin’i çağrış-

tırdı. Neden böyle hissettiğimi 
net olarak tarif edemem ama 
Moskova’da Avrupa başkent-
lerine özgü bir şey olduğunu 
söyleyebilirim. Zaman konu-
sunda son derece kısıtlı olduğu-
muz için şehirde istediğim gibi 
dolaşma fırsatı bulamıyorum. 
Fakat bunu yapmayı gerçekten 
çok isterdim ve sırf bunun için 
Moskova’ya yeniden geleceğim.”

Gelecek ile ilgili planlarını 
da anlatan Berin Kekliler, pod-
yumlardan sahnelere transfer ol-
mak istediğini aktardı. Keklikler 
şunları söyledi: “Şarkı söylemeyi 

seviyorum, oyunculuğun da mankenliğinde tadını 
almak istiyorum. Her türlü şarkı söylüyorum. Miss 
Universe’den sonra stüdyoya girmeyi düşünüyorum. 
Podyum mu sahne mi? Bakacağım. Her şeyin tadını 
alacağım ama gönlümden şarkı söylemek geçiyor.”

“Her şeyin tadını 
almak istiyorum”

“Sesimin renginin Türkiye’de 
ki sanatçıların hepsinden bir ka-
rışım olduğunu düşünüyorum. 
Yani aslında sesimi Christina 
Aguilera’ya benzetirler. 

Hadise’de Belçika’dan geldi, 
Türkiye’de şöhreti yakaladı.  Onun 

çok başarılı bir müzisyen olduğu-
na inanıyorum. Tabii ki oraya var-
mak büyük bir hayal. Ama kendi 
yolumda oraya varmak isterim. 
Yani kimseyi takip etmek gibi ni-
yetim yok. Kendi yolumda inşal-
lah hayallerime ulaşacağım.”

Kendi yolumda hayallerime ulaşacağım

Günümüz dünyasında gü-
zelliği de yorumlayan Berrin 
Keklikler,  şöyle devam etti:

“Bence en büyük güzellik 
gülümsemektir, kendin olmak-
tır. Her insanın güzelliği var, 
bu güzellik ise farklı şekillerde 
geliyor. Biz tabii ki çok mutlu-
yuz burada olmaktan ama işin 
en önemlisi güzelliğin iyilik 
anlamını taşımasını, kalpten 

gelmesi gerektiğini de göster-
mek. Her zaman kendiniz olun, 
umudunuzu kaybetmeyin. Hep 
gülümseyin.

Her insanın kendi yolun-
da ayrı bir güzelliği olduğunu 
düşünüyorum. O yüzden güzel-
liğini nasıl taşıyacağın senin 
elinde. Güzelliğin ağır olduğu-
nu, yük olduğunu düşünmüyo-
rum. Çünkü güzel bir şey.”

“Güzellik gülümsemektir”

MOSKOVA’DA



Z iraat Bankası Rusya Ge-
nel Müdürü Avni Demir-
ci, Gazetem’e yaptığı özel 
açıklamada, “Ziraat bankası 

Moskova olarak 1 Kasım’da 20. Yılımızı 
doldurduk. Zaten bankamız 150 yıllık 
bir banka ve Türkiye’nin de lokomotifi. 
Şimdi 20 yıllık bir geçmişe sahip olan 
bankamızın Moskova’ya sıkışmış olması 
bizi tatmin etmiyor” diye konuştu.

İnsan kaynakları ve alt yapıyı değiş-
tirerek, bu alanda yatırım  yaparak daha 
çok kişiye ulaşmak istediklerini belirten 
Demirci şöyle devam etti:

“ Öncelik hedefimiz Rusya’da faaliye-
te bulunan büyük Türk yatırımcılar ve 
firmalar. Ancak onlardan sonraki aşama-
da yerli Rus yatırımcıya da ulaşmak isti-
yoruz. Dolayısıyla tek şube ile  tek kanal-
la ulaşmak  imkanımızı daraltıyor bunun 

için şubeleşmeye karar verdik. İlk etapta 
Krasnodar, Kazan  ve St. Petersburg’da 
2014’de planladık birer şube açacağız. 
Bunun için şu anda teknolojik ve diğer 
alt yapılarımızı hazırlıyoruz. Yasal  yön-
lerine bakıyoruz. Şu anda kendi  iç bün-
yemizde yapmamamız gereken bazı şey-
ler var ve onları hızlı yapıyoruz ve 2014 
yılında büyüyen ve şubeleşen bir banka 
olarak sektördeki yerimizi alacağız. Sek-
tördeki hedef  kitlemiz ise daha çok ku-
rumsal firmalar, bireysele çok fazla gir-

meyi düşünmüyoruz. Belki gayrimenkul 
alanda  bireyselde yer alacağız. Ama asıl 
büyük kurumsal müşterilerde biz  ken-
dimize bir portföy  oluşturmayı hedefli-
yoruz.  İlk şube olarak Kazan’da harekete 
geçtik ve 2014 yılının ilk yarısında aç-
mayı planlıyoruz ancak Krasnodar’da ki 
yapılanmamız da aynı paralellikte ilerli-
yor belki o önce açılacak tam olarak bile-
miyoruz. Ama hedefimizde 2014’ün ilk 
yarısında en azında iki şubeyi aktif hale 
getirmiş olmak istiyoruz.

Ziraat Bankası Rusya Genel 
Müdürü Avni Demirci, Ziraat 
Bankası’nın Moskova’da 
20.yılı geride bıraktığını 
belirterek, şubeleşme kararı 
aldıklarını ve ilk şubelerini 
de Kazan ve Krasnodar’da 
açacaklarını söyledi. 

HUKUK KÖŞESİ
avukatrusya@gmail.com
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İşe alınan personelin verilen görevleri yerine 
getirmemesi, sürekli olarak işini aksatması Rusya 
Federasyonu’nda işverenlerin ve yöneticilerimizin 
en çok karşılaştıkları ve rahatsız oldukları konular 
içerisinde yer almaktadır. Yöneticilerimiz bu şekil-
de sorunlu personeli işten çıkartmak istemekte, 
ancak işten çıkartılma prosedürlerinin evrak 
olarak kanunun işaret ettiği şekilde yapamamış 
olmaları, istenmeyen personelin mahkeme kararı 
ile gereğinden fazla para almasına ve yeniden işe 
geri alınmasına sebebiyet vermektedir.

B
u bağlamda yöneticilerimiz haklı olarak, 
Rusya da personeli işten çıkartma hakları-
nın bile olmadığı karar ve karamsarlığına 
kapılmaktadırlar.

Bu makaleyi aslında bundan birkaç yıl kadar evvel 
gene kaleme almıştım ama o kadar çok soru alıyorum ki 
yeniden yayınlamanın doğru olacağını düşündüm.

Yukarıda bahsi geçen karakterdeki personelin sorun-
suz ve hızlı bir şekilde işten çıkartılması için aşağıdaki 
önemli unsurun dikkatle kontrol altında tutulması gerek-
mektedir;

Personelin görev tanımı (Трудовые обязанности 
работника), görevini yapamadığını veya bilerek aksattı-
ğını iddia ettiğiniz personelin bir görev tanımı olmalıdır. 
Kanunlar önünde görevini yazılı olarak belirlemediğiniz 
bir kişinin olmayan bir görevi yapamadığını söylemeniz, 
sizlerde takdir edersiniz ki işletmeniz açısından komik bir 
durum ve işletmenizin yönetim zafiyeti olacaktır. Firma-
nızın karşılaşacağı mahkemelerde bahsi geçen çalışan 
davayı muhtemelen kazanacaktır. Personellerinizin görev 
tanımını tamamen ayrı bir görev tanımı protokolü ile be-
lirleyeceğiniz gibi, bu görev tanımını iş sözleşmesinde veya 
işyeri iç emirleri ile detaylı olarak belirleyebilirsiniz. Resmi 
olarak kağıda dökülen görev tanımı 2 örnek olarak hazır-
lanmalı, işveren ve çalışan tarafından imzalanmalıdır.          

Yukarıdaki evrakların hazırlanmış olması durumunda 
işveren ve yöneticiler, kendilerinden emin bir şekilde iste-
medikleri personeli işten çıkartma işlemine başlayabilirler.

Görevini yerine getirmeyen personelin işten çıkartılması 
1. adım; İşletmeniz bu personelin görevini yerine getirme-
diğini veya getiremediğini tutanak halinde tespit etmelidir. 
Tespit tutanağında çalışanın yaptığı görev ihlalleri, görev 
tanımı belgesine atıfta bulunarak detaylı olarak yazılma-
lıdır. Daha sonra üç imzalı olarak belge saklanılmalı ve 
personele de bir nüsha verilmelidir.

Görevini yerine getirmeyen personelin işten çıkartılması 
2.adım;İşletmenizin yöneticisi ilgili personelden Rusya 
Federasyonu iş kanunu Madde 193-1’e göre yaptığı 
kural ihlalinin sebebini resmi açıklama ile yazılı olarak 
istemelidir. Eğer personel verdiği açıklamada sebepleri 
yazıyor ise bu açıklamanın işletmeyi tatmin edip etmediği 
konusu yöneticilerin tasarrufundadır. Eğer personel yazılı 
açıklama vermeyi ret ediyor ise 2 iş günü beklemek zorun-
dasınız. İki iş günü sonunda ilgili personelin açıklamayı 
ret ettiğini belirleyen tutanak hazırlayarak personelin 
işten çıkarılma emrini verebilirsiniz.

Görevini yerine getirmeyen personelin işten çıkartılması 
3.adım;İşten çıkartma işlemi, Rusya iş kanunu tarafından 
belirlenmiş olan standart T-8 formunun düzenlenmesi, 
personelin işten çıkarma emri ile tanışması, çalışma kar-
nesinin kendisine verilmesi, kalan alacaklarının ödenme-
si ile sonlandırılır.

Görevini aksatan 
personeli işten 

çıkarmak için Rusya 
Federasyonu resmi 

prosedürü

K. Av. Ender  KARATAŞ

Ziraat Bankası 
Rusya’da şubeleşme 

atağına kalktı

Önemli bir değişikliğimiz de isim 
konusunda olacak ve Ziraat Bankası 
Moskova ismini daha genişleterek Ziraat 
Bankası Rusya olma konusunda bir 
girişimimiz oldu ve onun sonuçlanmasını 
bekliyoruz. Anlayacağınız 2014 her an-
lamda Ziraat Bankası için bir atılım ve 

değişim yılı olacak. 
Bugüne kadar dokunmadığımız her 

müşteriye dokunmak istiyoruz. Ziraat 
Bankası 17 ülkede faaliyet gösteriyor 
ve yurt dışında net work’ü en fazla olan 
banka. Ben 21 yıllık bankacıyım ve Ziraat 
Bankası’nın bankacılık okulundan kendi 

bünyesinden yetişmiş bir bankacıyım, 
12-13 yıldır yurt dışında çalışıyorum. 
Moskova’dan önce Türkmenistan ve 
Özbekistan’da görev aldım. Moskova’ya 
uzun süre bir yönetici aranıyordu ve ben 
de bölgeyi tanıdığım için görevi kabul 
ettim ve şu anda buradayız.”

 Ziraat Bankası Rusya oluyor

HERSEY PLANA 
GORE İSLİYOR

NGS Akkuyu Moskova Başkanı Titov:

Titov, Türkiye’nin ikinci nükleer 
santrali olacak olan Sinop Nükle-
er Santrali’nin de Türkiye’nin Atom 
Enerjisi Topluluğu’na adaptasyonunu 
sağlayacağını belirterek, “Biz onlara 
gerektiğinde elimizden gelen yardımı 
yapmaktan mutluluk duyarız” dedi.

 Moskova’da gerçekleştirilen VII. 
Uluslararası Atom Eco 2013 Formu’na 
katılan Titov, şu anda nükleer güç san-
tralinin Çevresel Etki Değerlendirmesi 
Raporu’nun (ÇED) onaylanmasını bek-
lediklerini ve raporun onaylanır onay-
lanmaz santralin inşaatına başlayacak-
larını söyledi.

Titov, “Her şey önceki plana göre 
ilerliyor. İlk başlangıç, bir diğer adıyla 
sıcak başlangıç 2019 yılında, işletme 
ise 2020 yılında başlayacak. Planımız-
da hiçbir değişiklik yok. Umuyoruz 
ki raporumuz Şubat-Mart ayları gibi 

kabul olur. Böyle olursa planda hiçbir 
değişiklik olmayacak. Eğer daha geç 
onaylanırsa, planda gecikmeler ola-
bilir. Tekrar altını çizmek istiyorum 
başlangıcın 2019 yılında yapılmasını 
planlıyoruz” dedi. Titov, bu sözleriyle, 
Avrupa Enerji Zirvesi’nde gazetecilerin 
sorusu üzerine “İşletmenin tarihinin 
gecikmesiyle alakalı elimizde şu anda 
herhangi bir olumsuz durum yok” di-
yen Enerji ve Tabii Kaynaklar Bakanı 
Taner Yıldız’ı doğruladı.

Sinop Nükleer Santrali’nin, 
Türkiye’nin Atom Enerjisi Topluluğuna 
adaptasyonunu sağlayacağını da belir-
ten Titov, “2. santralin yapılması güzel. 
Bu Türkiye’nin Atom Enerjisi Toplulu-
ğuna adaptasyonunu sağlayacaktır. Biz 
onlara gerektiğinde elimizden gelen 
yardımı yapmaktan mutluluk duyarız. 
Onlarla aynı işi yapıyoruz” dedi.

Türkiye’nin ilk nükleer santralini yapacak olan NGS Akkuyu A.Ş. 
Moskova Temsilcilik Ofisi Başkanı Oleg Titov, ÇED’in onaylanması-
nı beklediklerini belirterek, “Her şey önceki plana göre ilerliyor. İlk 
başlangıç, bir diğer adıyla sıcak başlangıç 2019 yılında, işletme ise 
2020 yılında başlayacak. Planımızda hiçbir değişiklik yok” dedi.

Vladimir Putin ile Recep Tayyip 
Erdoğan’ın görüşmesinde 

Akkuyu’da gündeme gelebilir
Bu ay içerisinde Moskova’ya gelecek 

olan Başbakan Recep Tayyip Erdoğan’ın, 
Putin ile görüşmesinde konuşulacak 
konular arasında Akkuyu Nükleer 
Santrali’nin olup olmayacağı sorusu 
üzerine ise Titov şunları söyledi: “Vla-
dimir Putin ile Recep Tayyip Erdoğan’ın 
görüşmesi hükümetler arası konuları ele 
alacak. Enerji, turizm gibi konular günde-
me gelecektir. En önemli konulardan biri 
de gaz sevkiyatı. Tabi ki diğer konularda 
büyük önem taşımakta. Bizim meselemiz 
büyük ihtimalle gündeme gelecektir. Sa-
yın Putin yaptıklarımızı desteklemekte.”



R usya Devlet Başkanı 
Putin, yolsuzlukla 
mücadele etmek ama-
cıyla Konut hizmet-

leri ve inşaat bakanlığını kurdu. 
Bakan olarak da İvanov bölgesinin 
eski valisi Mikhail Men’i atadı. Ba-
kanlık toplu konut federal fonu ile 
olimpiyat inşaatları konut fonunun 
tüm çalışmaların koordinasyon-
larından sorumlu olacak. Yapılan 
bu değişik sonucunda yönetimin 
daha etkili ve kaliteli olması bek-
leniyor.

Başbakan Medvedev, yeni ba-
kanla yaptığı görüşmesinde ko-
nut hizmetleri alanında çok fazla 
yolsuzluk olayının gerçekleştiğini 
ve konut hizmetleri ve inşaat ala-
nının çok zor bir alan olduğunu 
söyledi. Medvedev Bakan Men’e, 
“Alan, yolsuzlukların çok  olduğu 

bir alandır. Ya-
kaladığınız anda 
affetmeyin, ‘elle-
rine vurun’, tüm 
dokümanları çe-
kinmeden kolluk 
kuvvetlerine ile-
tin” diye tavsiyelerde bulundu.

Sorunu çözebileceklerini 
kaydeden Men, “Şu anda birkaç 
değişiklik yapıldı. Ancak bizim 
yasalara saygılı olan insanları ko-
rumamız için bir şeyler yapmamız 
gerekiyor. Enerji üretim kuruluş-
larının tükettiği enerjinin parasını 
ödemeyen insanların değil, ödeyen 
insanların sorumluluğunu üstlen-
mesi gerekiyor. Sanırım bu sorunu 
çözebiliriz” diye konuştu.

Başbakan, Men’den konut hiz-
metleri ve inşaatlar yönetimi ko-
nusundaki sorunların çözümü için 

çok kısa bir süre zarfında  düzen-
lemeler yapmasını istedi.

Milletvekili Martin Şakum 
konuyla ilgili olarak  “İlk olarak, 
yeni bakanlığının kurulmasının 
çok doğru bir karar olduğunu dü-
şünüyoruz, bu konuyu çok uzun 
zamandır tartışıyoruz. Rusya 
Federasyonu Bölgesel Kalkınma 
Bakanlığının zaten bir çok görevi 
var, onların ülkenin kalkınmasına 
odaklanmaları gerekiyor. Bunların 
yaşanması çok iyi oldu. inşaatı ele 
alan yasama sürecinin hızla iler-
lemesini umuyoruz” dedi. Konut 
politikası ve belediye hizmetleri 

meclis başkanı Galina Hovanska-
ya da yeni bakanlığın kurulmasını 
desteklediğini açıkladı.” Bakan-
lığın kuruluşunu destekliyorum. 
Ben bu teklifi yıllar önce sunmuş-
tum” dedi.  Bakanlığın veriminin 
finansmanla orantılı olacağını söy-
leyen Hovanskaya, maddi imkan 
olduğu takdirde bütün problemler 
çözülecektir dedi. Meclis Başkanı 
Yardımcısı Elena Nikolaeva ko-
nuyla ilgili, her halükarda yöne-
timin yeni düzenlemelere ihtiyaç 
duyduğunu ve bu şekilde yöne-
timin daha etkili olacağını umut 
ettiğini söyledi.

Başbakan Medvedev, yeni bakan-
la yaptığı görüşmesinde konut 
hizmetleri alanında çok fazla yol-
suzluk olayının gerçekleştiğini ve 
konut hizmetleri ve inşaat alanının 
çok zor bir alan olduğunu söyledi.

Başbakan, Konut 
Hizmetleri ve 
İnşaat Bakanı 

Mikhail Men’den 
konut hizmetleri 

ve inşaatlar 
yönetimi konusun-

daki sorunların 
çözümü için çok 

kısa bir süre 
zarfında  düzen-

lemeler yapmasını 
istedi.
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ƒ Açıklamada, göstergenin federal büt-
çeden vatandaşlara konut alımlarında 
sağlanacak paranın sosyal yardım bo-
yutunun hesaplanması için kullanılaca-
ğı bildirildi. Gosstroy, Moskova ve Kalu-
ga bölgesindeki ortalama fiyat göster-
gelerinde değişiklik yapmadı ve fiyatlar 
üçüncü çeyrekteki gibi 90,4 bin ruble 
ile 37,95 bin ruble seviyesinde kaldı.

St. Petersburg ve Krasnodar bölge-
sinde konutların metrekare ortalama 
piyasa fiyatlarına % 1 oranında artış 
yapıldı. Buna göre metrekare fiyat gös-
tergesi üçüncü çeyreğe göre % 1 ar-
tışla 56,125 ve 34,015 bin ruble oldu. 
Leningrad ve Tataristan bölgesinde 
gösterge  % 1.8 oranında artışla 40,21 
ve 31,64 bin rubleye kadar çıktı.

Federal inşaat ve kamu-konut hizmet-
leri ajansı Gosstroy’un resmi internet 

sayfasında yer alan bilgiye göre, 
Moskova’nın yakın çevresi  olarak bili-

nen Podmoskovye’deki konut fiyatlarının 
metrekare fiyatı 2013’ün dördüncü 

çeyreğinde üçüncü çeyreğine göre orta-
lama fiyatlardan yaklaşık % 1.8 oranında 

artarak 49,73 bin rubleye çıktı.

İki bin ticari gayrimenkulden
kadastro fiyatı üzerinden 
vergi alınacak

Konuyla ilgili açıklama yapan 
Reshetnikov, “Yeni yasa tasarısı 
sadece ayrı bir bina halinde olan 
ticaret ve ofis binalarını ilgilendi-
recek. Apartmanların altında bu-
lunan mağazalar bu yasa tasarısı 
kapsamına alınmayacaktır. Top-
lamda Moskova’da 16 binden faz-
la ticari ve ofis binası bulunuyor. 
2014’te kadastro değeri üzerinden 
vergi alınacak bina sayısı ise 2 bin. 
Bu binaların her biri toplam 5 bin 

metrekare alana sahip” diye ko-
nuştu. Kanunun, federasyondaki 
bina sahipleri için vergi kullanımı 
özellikleri açısından gerekli yetki-
leri verdiğini belirten Reshetnikov, 
“Şehir yönetimi bu yasa tasarısını 
olumlu karşıladı. Yasa tasarısı bu 
alanda iş kurmak isteyenlere eşit 
şartlar sağlayacak ve daha güçlü 
vergi tabanı oluşturacak. Yetkililer 
yeni sistemi yavaş yavaş uygula-
maya başlayacaklar” dedi.

Konut Hizmetleri
ve İnşaat Bakanlığı
kuruldu 

Moskova’da yeni ofis alanları
245 bin m2 kadar arttı 

yılın 3. çeyreğinde

CBRE danışmanlık Şir-
ketinin raporuna göre, 
Moskova’daki yeni ofislerin sa-
yısı yılın üçüncü çeyreğinde, 
ikinci çeyreğe göre 3 kat arttı. 
244,5 bin metre karelik artı-
şın başlıca sebebi olarak Mos-
kova Uluslararası İş Merkezi 
“Moskova City” yerleşim biri-

mindeki Merkür City gökdele-
ninin dahil olması gösterildi. 
Araştırmalarda yeni ofislerin 
%36’lık oranının, Moskova 
City yerleşkesinde olduğu ve 
Merkür City’nin 87,5 bin met-
re kare olduğu belirtildi. Da-
nışmanlar, başkentte yapılan 
yeni ofis alanın yılın 3.çey-

reğinde 291,5 bin metrekare 
olduğunu söylediler. Yapılan 
sözleşmelerin %52lik kısmı, 
her zaman olduğu gibi, şehrin 
en dış halka oto yolu MKAD 
ile 3. Halka Otoyolu (TTK) ara-
sında olduğu tespit edildi. En 
düşük oran ise (%2) MKAD’ın 
dışında kalan bölgelere ait.

Moskova şehir 
gelişimi ve eko-
nomik politika-
lar departmanı 
başkanı Maksim 
Reshetnikov’un 
Ria habere ver-
diği bilgiye göre, 
Moskova’da bulu-
nan yaklaşık 2 bin 
ticari gayrimenkul-
lerden kadastro 
fiyatları üzerinden 
hesaplanarak 
vergi alınacak.

Moskova Belediye Başkanı Sergey 
Sobyanin  şehrin güney doğusunda 
bulunan Sadovod pazarının yerine 

alışveriş merkezi yapılacağını söyledi.
ƒ Sobyanin açıklamasında, “Bu hafta 
içerisinde Sadovod da dahil olmak 
üzere bir çok pazarda denetim ya-
pıldı ve birçok ihlal tespit edildi. Bu 
pazarla ilgili bütün kararlar verildi. 
Onun yerine bir alışveriş merkezi 
yapılmasına, ayrıca inşaatın bitimini 
beklemeden bu bölgede düzen sağ-
lanmasına ve geçici dükkanların kal-
dırılmasına karar verildi” dedi.

Moskova’nın en büyük pazarların-
dan biri olan Sadovod’da denetim 28 
Ekimde gerçekleştirildi. Bunun so-
nucunda aralarında Kırgız, Tacik ve 
Özbeklerinde bulunduğu bin göçmen 
işçiyi gözaltına aldı.

“Sadovod Pazarı 
yerine alışveriş 

merkezi yapılacak”

Moskova Belediye Başkanı: 

Moskova bölgesindeki 
metrekare fiyat 

göstergesi 49,7 bin 
rubleye kadar çıktı



Ekonomi ve Gelişme Bakanı:

Rusya Ekonomi ve Gelişme 
Bakanlığı kasım ayı enflasyo-
nun % 0.3 ile % 0.4 seviyele-
rinde olacağını tahmin ediyor. 
Yıllık enflasyon oranında ise 
geçen sene kasım ayı seviyesi 
% 6.1’lerde olabileceği tahmin 
ediliyor. Bakanlık daha önce 
yaptığı %0.5 tahminini % 0.3 
ile % 0.4’e, yıllık enflasyon 
tahminini de %6.1’den % 6’ya 

indirdi. Rosstat’tan yapılan 
açıklamada, 22-28 Ekim tarih-
lerinde fiyatların % 0.1 oranın-
da arttığı bildirildi. 1 Ekim’den 
28 Ekim’e kadar fiyatlarda % 
0.5 artış olduğu, sene başın-
dan beri enflasyonun % 5.3 
olduğu belirtildi. Hesaplanan 
haftaya göre yıllık bazda enf-
lasyon oranının ise % 6.1 oldu-
ğu açıklandı.
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K Konuyla ilgili açıkla-
ma yapan Başbakan, 
“Bu sene bölgelerin 
gayri safi hasılasının 

% 3’ten bile daha fazla olacağını 
tahmin ediyorduk. 

Gerçeğe bakılırsa %2’den 
bile az olacak. Avrupa’daki bir-
çok durgunluğa bakarsak bizim 
durumumuz kötü değil ancak  
bizim için yeterli değil, çünkü  
bizim bazı ülkelerdeki gibi eko-
nomimiz temelimiz güçlü değil, 
zaten gelişmek için de büyü-
meye ihtiyacımız var. Yakın za-
manda kredi sağlama alanında 
yapılacak iyileşmelerle ekono-
miye can vereceyiz. Son yıllarda 
enflasyonda belirgin düşüş oldu 
ancak bu kredilere tam olarak 
yansıtılmadı. Şu an yapmamız 
gereken ilk iş Rus şirketlerinin, 
Rus işletmelerinin uygun fiyat-

tan kredi almasını sağlamak ola-
caktır” dedi.

Bu konuda atılacak ikinci id-
dialı adımın devlet ve işletme-
lerin ortak katılımıyla en büyük 
yenilikçi projeler hazırlamak ol-
duğunu ifade eden Medvedev, bu 
adımın ekonomiyi biraz olsun 
canlandıracağını belirtti.  Ekono-
miyi canlandırmak için özel bir 
tarifin olmadığını da kaydeden 
Medvedev,” Bunun tarifi olsaydı 
birçok Avrupa ülkesi ve dünya-
nın diğer ülkeleri bunu uygular-
dı”  dedi.

Rusya Başbakanı Medvedev, gayri safi yurt içi hasılasının büyüme 
hızının Rusya’nın kalkınması için yeterli olmadığını ancak bu 
durumun kırılabileceğini bildirdi. Medvedev, yeniliklere adapte 
olarak ekonominin yapısını değiştirmekle ve kredi şartlarını 
iyileştirmekle bu durumun değişebileceğini kaydetti.

Medvedev:

“Rusya’nın gelişmesi için
GSYİH büyüme
hızı yeterli değil”

“Kasım ayı enflasyonu
% 0.3-0.4’e gerileyebilir”

2012’de Rus otoyolları federal 
servisi Rosavtodor, 9 ayda bütçeden 
ayrılan paranın % 60.3’ünü harcadı, 
bir yılda ise % 89.4’ünü harcadı, 
2013’ün ilk 9 ayında ise %58.8’ini 
harcadı. Kültür Bakanlığı sırasıyla 
% 60,9, % 96,2 ve % 54,8’ini harca-
dı, Enerji Bakanlığı  % 55.6, % 99.6 
ve % 60.2’sini harcadı, Sanayi ve 
Ticaret Bakanlığı  %60,1, % 98,8 ve 
% 61.2’sini harcadı, Rusya demir-
yolları Rosjeldor,% 75.1, % 88.8 ve % 
64.6’sını harcadı.1 Ekim 2013 tarihi 

itibarıyla Savunma Bakanlığı tara-
fından askeriye çalışanlarına konut 
temini için gerçekleştirilecek inşa-
atlar için 368.8 milyon ruble har-
candı, yapılan harcamalara bakılır-
sa onaylanan inşaat hacmin sadece 
% 7.4’ü gerçekleştirildi. 500 milyon 
ruble  veya % 10 oranında kısıtlama 
getirilmesini öngören yasa tasarısı 
hesaba katıldığında belirtilen etkin-
liklere sadece % 8.2 seviyelerinde 
harcama yapıldığı ortaya çıkıyor 
ki bu da harcamaların tam olarak 

yapılmadığıyla ilgili  riskleri oluş-
turuyor. Hesap Odası’ndan yapılan 
yazılı açıklamada, “2014 olimpi-
yatları hazırlık çerçevesinde Deniz 
ulaşımı işletmeciliği Rosmorport 
için ayrılan sübvansiyon miktarı, 
1 Ekim 2013 tarihi itibarıyla ayrı-
lan paranın harcanmadığına bakıl-
maksızın 177 milyon  yani 1,9 kat 
artırılacak ve 267,7 milyon rubleye 
ulaşacak. Açıklamada, paranın har-
canmamış olması bütçeyi bağlamaz 
” ifadesi yer aldı.

Hedefi tutturmak için 
Rusya’da GSYİH’nın

%3.3 büyümesi gerekiyor

Interbrand dünya marka danışmanı ajansı-
nın yaptığı açıklamaya göre, 2013’te Rusya’nın 
en değerli markaları Gazprom, VTS ve Beeline 
oldu. Interbrand ajansın yaptığı açıklamada, 
Gazprom’un marka değeri 1,262 trilyon ruble, 
MTS’nin marka değeri 192,1 milyar ruble ve 
Beeline’nin marka değeri 155,5 milyar ruble 
olarak açıklandı.

Listenin 4. Sıralamasında 114,2 milyar 
rubleyle Megafon operatörü bulunuyor. Beşin-
ci sırada 111,5 milyar ruble ile  Norilsk Nikel, 
altıncı sırada 106.7 milyar rubleyle Sberbank, 
yedinci ve sekizinci sırada 99 ve 75,2 milyar 
rubleyle TNK ve Lukoil yer aldı. Baltika marka 
bira üretim şirketi 56,2 milyar rubleyle liste-
de 9 sırada yer aldı. Listede 10. Sırada 53,8 
milyar rubleyle Tatneft bulunuyor. Interbrand 
ajanstan yapılan açıklamada, Gazprom’un 
marka değerinin Rusya’da bulunan tüm mar-
ka değerlerinin % 48’ini oluşturduğu belirtildi. 
Ajans, Gazprom’u çok profilli şirket olarak de-
ğerlendirdi.

Rus marka değerlerinin çok yüksek oldu-
ğunu da açıklayan ajans, “Bu yüzden Rusya 
diğer ülkelere bakarak mali krizin etkilerini 
daha kolay yumuşattı, çünkü Rusya’daki mar-
kaların değerleri çok yüksek” değerlendirme-
sinde bulundu.

En değerli Rus 
markaları Gazprom, 
MTS ve Beeline oldu

Senatörler, Rusya’da daimi temsilci-
likleri bulunmadan faaliyetlerini yürüten 
yabancı şirketlerden kadastro değeri 
üzerinden alınacak emlak vergisi ile Rus 
şirketlerine ait ticari ve ofis binalarından 
alınacak emlak vergisini görüşecekler.

Yapılacak değişiklikle  2014’te 
Moskova’daki emlak vergileri oranları ka-
dastro değerinin % 1.5’ini geçemeyecek, 
2015’te % 1.7, 2016 ve daha sonraki yıl-
larda ise % 2’yi geçemeyecek.  Rusya’nın 
diğer bölgelerindeki emlak vergileri de 
2014’te % 1’i, 2015’te %1.5’i, 2016 ve 
daha sonraki yıllarda %2’yi geçemeyecek 
şekilde olacak. Bu hesaplama mekaniz-
masının Rusya’nın diğer bölgelerinde-
ki gayrimenkullerin kadastro değerleri 
onaylandıktan  sonra kanunlaşacağı be-
lirtildi. Rusya Federasyonu Vergi Kanunu 
maddelerinde yapılacak olan değişiklikler 
ticari ve ofis amaçlı inşa edilen gayrimen-
kullerden  kadastro değeri üzerinden alı-
nacak vergi oranlarının tespiti için hazır-
lanan belgelere  istinaden yapılacak. 

Federasyon Konseyi 
tüzel kişilerden 
alınacak emlak 

vergisini görüşecek

Makroekonomik göstergelerin he-
deflenen tahminlere ulaşılması için, 
gayri safi yurt içi hasılanın yılın 4. 
çeyreğinde % 3.3 oranında büyümesi, 

sanayi  üretimi alanında % 2.5, sabit  
sermayeye yapılan yatırımların ise % 
14.2 oranında olması şartlarına bağlı 
olduğunu ortaya koydu.

 “2013 için ana sermayeye yapıla-
cak yatırımlar, tüketici taleplerinde 
düşüş, halkın gelir seviyesinin düş-
mesi, tüketici kredilerindeki büyü-
menin yavaşlaması konularındaki 
aşırı iyimser  tahminlere dayanarak  
oluşturdukları  % 101.8’lik gayri safi 
yurt içi hasılanın tahmin edilen he-
defe ulaşması konusunda bazı riskler 
mevcuttur.” 

Hükümetin yaptığı resmi açık-
lamaya göre, GSYİH 2013’te % 1.8, 
sanayi üretiminin % 0.7 ve ana ser-
mayeye yapılacak yatırımlar % 2.5 
oranında olacak.

Hesap Odası Duma ve Federasyon 
Konseyi’ne 2013 federal bütçede-

ki değişiklik taslağıyla ilgili resmi 
görüşlerini gönderdi. İlk önce2013-
bütçesinde enflasyon oranının % 5.5 
seviyelerinde olacağı  tahmin edili-
yordu ancak daha sonra enflasyon 
seviyesi % 6’ya çıkarıldı. 

Gönderilen belgede yer alan yazılı 
açıklamada, “2013 için tahmin ettiği-
miz enflasyon seviyesine ulaşmamız-
da  bazı riskler bulunuyor. Bu riskler 
rublenin ABD doları ve euro karşısın-
da zayıflaması ve Uzak Doğu’da yaşa-
nan sel felaketinde tahıl ürünlerinin 
yarısının kaybedilmesine bağlı ola-
rak yılın 4. Çeyreğinde artacak olan 
tüketici fiyatlarından kaynaklıdır” 
ifadesi yer aldı.

Konuya ilişkin Hesap Odası raporu şöyle:

Rusya Başbakanı Medvedev, gayri safi yurt içi hasılasının büyüme 
hızının Rusya’nın kalkınması için yeterli olmadığını ancak bu 
durumun kırılabileceğini bildirdi. Medvedev, yeniliklere adapte 
olarak ekonominin yapısını değiştirmekle ve kredi şartlarını 
iyileştirmekle bu durumun değişebileceğini kaydetti.

Bütçeden ayrılan
paranın harcanmadığı ortaya çıktı

2013 bütçe
projesi düzenlemeleriyle ilgili 

Hesap Odası’ndan yapılan yazılı 
açıklamada, 2012 Ocak- Eylül döne-

mindeki bütçe harcamalarında ve 2012’nin 
geneline bakıldığında, bütçe harcamalarının 
gerçekleşmediğinin ortaya çıktığı belirtildi.



Moskova’daki 
binaların %90’nda 

alarm sistemi 
bulunmuyor
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CANDAN ERCETIN 
MOSKOVA’DA 

          COSTURDU

D ünyada ölümden başkası 
yalan şarkısı ile sahneye 
çıkan Erçetin, “Cumhuri-
yet bayramlarını kutlamak 

bizim için hep özel olmuştur. Bizim di-
yorum çünkü biz 18 yıldır birlikte mü-
zik yapan bir ekibiz. Birçok kutlamada 
bulunduk müzik yaptık ama bu en özeli 
sayılabilir. Cumhuriyetimizin 90.yılını 

kutluyoruz ve 
nice 90’lara 
diyoruz. Sa-
dece yılları 
a t l a m a k l a 
o l m u y o r ; 
daha aydın-
lık, daha 

ileri bir cumhuriyete doğru gitmek is-
tiyoruz” dedi.

Gecede bir konuşma yapan T.C 
Moskova Büyükelçiliği Elçi-Müsteşa-
rı Gökhan Turan ise, Türkiye’den uzak 
bir memlekette bu kadar coşkulu bir 
şekilde cumhuriyetin ilanını kutluyor 
olabilmenin hepimiz için iftihar vesile-
si olduğunu söyleyerek, “Bu heyecanın 
olduğu sürece cumhuriyetimizin Büyük 
Önder Atatürk’ün dediği gibi ‘ilelebet 
payidar’ olacaktır” dedi. MTKO Başkanı 
Meltem Saral ise bu yılın 18.yılları ol-
duğunu ve Rusya’daki ilk sivil toplum 
kuruluşu olduklarının altını çizerek, “ 
Çok mutluyuz. Cumhuriyet Balosu’nun 
bu yıl 6.sını yapıyoruz. Cumhuriyeti-

mizin 90.yılına da denk 
geldi. Elimizden geldiğin-
ce Cumhuriyet’e yakışır 
biçimde organizasyonu-
muzu sürdürmeye çalışı-
yoruz. Kuruluş amacımız 
tamamen buradaki kadın-
larımızın sosyal hayatları-
na güzel bir şekil vermek 
ve çocuklarımız için sos-
yal alanda bir takım şeyler 
yapmak” dedi.

1995 yılından bu yana Moskova’da 
kültürel, sosyal, tanıtım, yardım, eği-
tim alanlarında faaliyetlerde bulunan 
MTKO, Rusya’da Türkçe eğitim veren bir 
okulunun olmayışı nedeni ile çocukların 
kendi kültür ve dillerini unutmaması 
için açtıkları Çocuk Kulübü için de çe-
şitli hediyelerin bulunduğu bir yardım 
piyangosu düzenledi.

Moskova Türk Kadınlar Organizasyonu (MTKO)’nun 
geleneksel hale getirdiği ‘’Cumhuriyet Balosu”  programı 
ile Cumhuriyetin 90.yılı Moskova’da Candan Erçetin’in 

de verdiği konserle coşkulu bir şekilde kutlandı.

T.C Moskova Büyükel-
çiliği himayesinde Swis-
sotel Krasnye Holmy de 
gerçekleşen Cumhuriyet 
Balosu’na katılım bek-
lenenden fazla olurken, 
Candan Erçetin’in sahne 
performansı geceye katı-
lan Rusları da büyüledi. 

 Moskova nüfusu 2035’te
24 milyona çıkabilir

Moskova genel planlama 
bilimsel araştırma ve proje 
enstitüsü müdürü Karima 
Nigmatulina, 2035’te şehrin 
nüfusun 23-24 milyona ulaşa-
cağına odaklanarak şimdiden 
şehrin ulaşım altyapısıyla il-
gili hesaplamalarda bulunma-
ya başladıklarını söyledi.

Konuyla ilgili açıklama ya-
pan Nigmatulina şunları söy-
ledi: “Hesaplarımızı yaparken 
Moskova’nın nüfus artış tem-
posunun hızlı olacağını da 
dikkate alıyoruz. Hatta Mos-
kova ve Trinity idari bölgelerin 
arsa planlamasını yaparken 

bile, hesaplamalarda Mosko-
va nüfusunun 2035’lerde 23 
hatta 24 milyona ulaşacağını 
dikkate alıyoruz. İleride ula-
şım projelerinde hataların 
olmaması için matematiksel 
birtakım hesapların yapılma-
sı gerekiyor.” 

2012 sonlarında kentsel 
politikalardan sorumlu Mos-
kova Belediye Başkan Yar-
dımcısı Marat Khusnullin, 
Moskova genel planlama ens-
titüsünün yoğun nüfus artışı 
nedeniyle 2010 planlamasın-
da düzeltmeler yapacağını 
bildirmişti.

Moskova genel planlama bilimsel 
araştırma ve proje enstitüsü baş mü-
hendisi  Mikhail  Murashkin, Uluslara-
rası  Ulaşım Modelleme konferansında 
yaptığı açıklamasında, Moskova mer-
kezde çalışanların yaklaşık % 30 ile % 
50’sinin Naro Fominsk, Podolsk, Domo-
dedovo, Noginsk, Mıtıshi, Korolev ve di-
ğer yakın çevrelerden geldiğini bildirdi.

Murashkin, Moskova çevresinden 
çalışmaya merkeze gelenlerin sayısının 
toplam çalışanların % 30’unu oluştur-
duğunu açıkladı. Yaptıkları anket sonu-
cuna göre, Moskova’da oturanların % 
95’inin merkezde,  % 5’inin de bölgede 
çalıştıklarını tespit ettiklerini belirtti.

Yapılan araştırmalar, Moskova mer-
kezde çalışanların % 12,9’unun, Mos-
kova bölgesinde ise % 21.4’ünün  her 
sabah iş yerine yürüyerek, %20 ile % 
33,8’inin özel aracıyla gittiğini orta-
ya koydu.  Murashkin’e göre Moskova 
merkezde işe giderken toplu taşıma 
araçlarını kullananların oranı % 57,4, 
bölgede ise % 42.2’yi buluyor.

Moskova’da 
çalışanların 

yarısı Moskova 
dışından geliyor

Başkent güvenlik hizmetleri yöne-
timi Başkan Yardımcısı Albay Yury 
Davıdov’un gazetecilere yaptığı açık-
lamaya göre, Moskova’daki binaların 
sadece % 10’unda alarm sistemi bulu-
nuyor. En fazla alarm sisteminin takılı 
olduğu binaların başkentin güney, gü-
ney batı ve doğu bölgelerinde bulundu-
ğunu  kaydeden Davıdov, “ Şu anda 235 
bin dairede alarm sistemi takılı. 2013’te 
6 bin 785 daireye ve 9 apartman girişi-
ne alarm sistemi takıldı” dedi.

Moskova şehri uluslararası ve dış 
ekonomik ilişkiler departmanı başkanı 
Sergey Çeremin, Moskova’nın 2013’te 8 
milyar dolar ve 2014’te 10 milyar dolar 
doğrudan yabancı yatırım artışı bekledi-
ğini açıkladı.

Çeremin, Bloomberg’in açıklama-
larına atıfta bulunarak, yatırımcıların 
Moskova piyasalarındaki istikrara inan-
dıklarını belirtti ve yatırımcıların genel 
olarak otel inşaatı, gayrimenkul ve tekno 
park inşaatıyla ilgilendiklerini bildirdi. 
Çeremin, yatırımların Moskova’da yeni 
yapılacak metro hatlarında da yapılaca-
ğını belirtti. Moskova’da 2020’de 150 ki-
lometre metro hattının inşa edilmesinin 
planlanmakta olduğunu bildiren Çere-
min, “Bazı projelerde yabancı yatırım-
lar  % 50’lere doğru çıkabilecek” dedi. 
Öte yandan Moskova 2013’te 5,2 milyar 
dolar doğrudan yabancı yatırım çekti, 
2012’de bu rakam 4,2 milyar dolardı.

Moskova, doğrudan 
yabancı yatırımlarda 

artış bekliyor
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mutfak
Bayram USTA

MALZEMELER
· sosis 4 adet
· taze fesleğen
· bir yemek  
kaşığı tereyağı
· tuz
· isteğe göre biber

· dört adet  
kemiksiz tavuk but
· yeşil biber 1 adet
· domates 2 adet
· mantar 4 adet
· sarımsak bir baş

bayram-usta@gazetem.ru

Afiyet olsun

Gazetem rehberde reklamınızın yer almasını istiyorsanız 8 (499) 341 82 94 nolu telefondan veya  reklam@gazetem.ru e-mail adresinden 
bize ulaşabilirsiniz. 

14, Olimpiyskiy Prospect, 
Moscow,Russia 129090
Tel: +7 (495) 725 40 40
Faks: +7 (495) 725 40 41
www.crediteurope.ru

16 Marksistskaya Ulitsa 
109147, Moskova 
Tel: (495) 232-67-37 
Faks:(495)    232-67-36
www.ziraatbank.ru 

ZİRAAT BANK (MOSCOW) CJSC
4th Lesnoy pereulok, 4.
125047 Moscow, 
Tel: 495 961 25 00
Fax: 7 495 961 25 03
www.gbm.ru

Garanti Bank Moscow

1/ 2, Goncharnaya Naberezhnaya, 
Moscow, 115172  www.ykb.ru
Tel: (495) 234-98-89 
Fax: +7 (495) 956-19-72 

Kaynak Elektrodu, Telleri 
ve Kaynak Makineleri
Tel: (495) 517-65-93 
www.tsentavra.ru 

Tercüme ve Danışmanlık
Moscow,Savinskaya nab.3
Tel/Fax: (499) 248 79 11
www.uzman.ru

Uzman

Seçkin Şekerleme
Bütün Lokum Çeşitleri, Pestil, 

Pişmaniye, Cevizli Sucuk 
Toptan ve Perakende satışı

Adres: Metro Novokuznetskaya
Arkadia Ticaret Merkezi 3.kat

Tel: +7 (495) 741- 33 88 

  Moskova ofisi
              B. Dmitrovka 7/5, 
              Dom 2 Kat: 2 
Tel: 8 800 700 61 61

TURKISH AIRLINES

VEGAS KONSULTANT GRUP
Danışmanlık Hizmetleri

Starıy Arbat sk. No:25 ofis 5A
Tel: (495) 691-44-06
Fax: (495) 691-44-06

Muhasebe Hizmetleri
Leninski prospekt, 15, office 203 
Tel:  (495) 748 6942
Mob: 8916 120 6163

SYSTEM CONSULTING ABAYLAR- TURINVESTSERVICE
Vize ve Danışmanlık 

Hizmetleri
Pokrovka ul.Dom:27,Ctr.1,Ofis: 5
Tel: (495) 505 4520
Fax: (495) 101 4648

Mutfak & Banyo 
Aksesuar ve Tekstili

www.hiv-textil.com
Tel: (495) 234 30 42

HİV TEKSTİL

Bay & Bayan Jeans Giyim
www.pantamo.ru

Tel: (495) 677 4582
       (926) 677 4001

Erkek Giyim

Ulitsa Marsala Timosenko Dom: 4
Tel: 741 5932

C A R L E O N E ®

Hergün
Moskova-İstanbul 

uçuşları
www.nectravel.ru

Tel: +7-495-6-999-7-99 

BİZİM TAKSİ
Yolcu karşılama ve transferleri 

Tel: +7 (926) 599-90-53

13, Bld. 42, 2nd Zvenigorodskaya 
Str., 6th floor, Moskova, 123022, 
Tel: +7 (495) 725-1020 
Faks: +7 (495) 725-1025
www.denizbank.ru

Mali Müşavirlik
Tel: + 499 685 1109 
Mob: +7 926 624 11 00
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Tel: 8 926 747 22 01
        8 495 223 15 91
        8 499 340 05 02
bamosmos@mail.ru

Konrad Tercüme Bürosu
Kimlik belgeleri, kontratların ve 
teşvik belgelerin hızlı ve yüksek 

seviyedeki tercümesi. Noter.
Metro Kurskaya, 

Tel: 8(926) 565-33-66
isamil@list.ru

7. Rostovskiy Pereulok 
No 12 Metro Kievskaya 

Tel: +7 495 994 48 08
Fax:+7 495 956 55 97

TC MOSKOVA BÜYÜKELÇİLİĞİ

Mutfak ve Banyo 
Aksesuarları

Prospekt Mira kulakov pr.Dom.9.A 
Tel: (495) 682 9014 

OOO ‘LİDER’ MOSKOVA

www.rtib.com
Tel: +7 (495) 649 02 45

Adres: Bolshoi Ovchinnikovsky per., 16

Rus Türk
İşadamları Birliği

Baklava, Kadayıf, 
Börek, Revani,
Fıstık ezmesi, 

Kurupasta çeşitleri

Metro “Novokuznetskaya”
Tel:  (495) 741 3388
Mob: 8926 253 8939 Ken

di 
im

ala
tım

ız

Türk Mutfağı
Arbat Ulitsa (Eski Arbat) No:47
Metro “Smolenskaya”
Tel: (499) 241 93 20

BOSFOR RESTORAN

PERFECT SERVICE
Günlük Ev 

Kiralama servisi
www.kiralikev.ru
Tel: (985) 761 77 45
Mob: 8926 628 4511

Geleneksel Türk Mutfağı
Ul.Novoreyazanskaya no:21
Metro “Komsomolskaya”

www.tokat.ru
Tel: (495) 784 64 75
Mob: 8926 276 68 61

TOKAT RESTORANTOKAT RESTORAN

İNSANA VE YAŞAMA DEĞER  İLKEMİZDİR
Tel : +7 495 544 46 12
fax: +7 495  544 46 13         
www.yenigun.com.tr

Tel:(499) 252-08-03
          (926) 343-17-37

Bilgisayar check-in 
–oto elektrik –Kaporta 
–boya –her türlü oto 
tamir,Yağ, filtre değiştirme 

PRESTIJ MOTORS - OTO SERVIS

Ryazanski pros. No 26 Viktoria restoran arkası
Tel: 8 499 174 07 74 - 8 985 332 22 95

8-926-057-06-00 
8-926-745-52-06
     мкад. 19-км.
ТРЦ Южные Ворота
(между 6 и 7линиями)
        Доставка 

Hazırlanışı:
Tavuk butlarımızı tezgahın 

üzerinde pirzola döveceğiyle dö-
vüyoruz file haline getiriyoruz. 
Sebzelerimizi eşit şekilde açtı-
ğımız tavuk butlarımızın içine di-
ziyoruz. Sosislerimizi de parmak 
şeklinde ince ince doğrayıp aynı 
şekilde tavuk butlarımızın içine 
diziyoruz.İsteğe göre tuz biber 
ve fesliğenimizi ilave ediyoruz. 
Bir yemek kaşığı tereyağımızı 
eşit şekilde tavuk butlarımızın 
üzerine döküyoruz. Tavuk but-
larımızı rulo şeklinde sarıyoruz. 
Hava almayacak şekilde folyo 
ile sarıp rulo haline getiriyoruz. 
Fırın tepsimizin içerisine alıyo-
ruz. Tepsimizin içerisine üç dört 
bardak su ilave ediyoruz. 200 
derecede fırında bir saat pişiri-
yoruz. Daha sonra tavuk butları-
mızı tepsiden alıyoruz.

10 dakika bekledikten sonra 
folyodan çıkarıp bıçak yardımı 
ile istediğimiz kesip servis ede-
biliriz. İstege göre sos ilave ede-
bilirsiniz. Yemeğimiz hazırdır. 

4 
kişilik

SEBZELİ SOSİSLİ 
TAVUK BUT SARMA



Türkiye’nin Rusya Büyükelçiliği Kültür ve Turizm 
Ataşesi İlker Özkan, Rus turistlerin en fazla ziyaret 
ettiği destinasyonlar arasında Antalya’nın birinci 

İstanbul’un ise ilk 5’e girdiğini söyledi.

Ö ZKAN, “Antalya Ruslar 
arasında en popüler des-
tinasyon. Antalya’nın tüm 
dünyada Rus turistlerin 

en çok tercih ettiği destinasyon olma-
sının başlıca nedeni, uçuş mesafesinin 
yakınlığı, servis ve hizmet kalitesinin 
kendisini ispatlamış olmasından. An-
cak İstanbul’a da giden Rus turist sayısı 
da azımsanmayacak rakamlara ulaştı ve 
600 bin civarında bulunuyor ve bu ha-
liyle sıralamada ilk 5’de olduğunu tah-
min ediyoruz. Bu çok iyi bir rakam an-
cak ilerde bu rakam çok daha artacaktır. 
Çünkü Ruslar İstanbul’u yeni yeni keşif 
etmeye başladılar. Bu ilgi her yıl katla-
narak artıyor. 2012 yılında İstanbul’u 
537 bin Rus turist ziyaret etti. Bu raka-
mın bu yılsonu itibariyle 580 bin civa-

rında olması bekliyoruz” dedi.
 Türkiye’yi bu yıl Ocak-Eylül döne-

minde 3 milyon 815 bin Rus turistin 
ziyaret ettiğini de söyleyen Özkan şöyle 
devam etti:

“Geçen yılın aynı dönemine göre 
%17 artış oldu. Yılsonu itibari ile de 
Türkiye’ye gelen Rus turist sayısının 
4 milyon 200 bine ulaşacağını tahmin 
ediyoruz. 2012 yılında bu rakam 3 mil-
yon 599 bin idi. Rusların Türkiye’ye olan 
ilgisinin artmasında Mısır’daki olayların 
etkisinden çok, Türkiye’nin fiyat-kalite-
ulaşılabilirlik üçgeninde Ruslara en iyi 
tatil imkânlarını sunmasının yattığını 
düşünüyoruz. Çünkü Rusya’da Mısır 
turlarının yasaklanmasında önceki dö-
nemde de Türkiye’ye gelen Rus turist 
sayısında %16 artış yaşanmıştı.”
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“Ruslar İstanbul’u 
yeni yeni keşfetmeye 

başladılar”

Vize rejimindeki ko-
laylıklar öncelikle karma 
evlilik yapanlara, medya 
mensuplarına, eğitim, 
bilim, kültür alanında gö-
revli olanlara, kardeş şehir 
katılımcılarına sağlanmaya 
başlanacak.

Bazı kategorideki vatan-
daşlara üç yıl süreliğine 
çoklu vizeler verilecek. Bu 
kategorideki vatandaşlar 
ise Japonya’da faaliyetleri-
ni sürdüren Rusya temsil-
cilik ve şirket çalışanları, 
karma evlilik yapmış ve 
daha önce bir kereliğine 90 
günlük vize alanlar şeklin-

de sınıflandı. Anlaşmaya 
göre olağanüstü durumlar-
da her iki ülke vatandaşla-
rı bu ülkelerde vizesiz 72 
saat kalabilecekler.

İlgili anlaşma 28 Ocak 
2012’de Rusya Dışişleri 
Bakanı Lavrov ve Japonya 
Bakanı Koichiro Gemba 
tarafından imzalanmıştı. 
Aynı yıl aralık ayında Dev-
let Başkanı Putin anlaş-
mayı onaylamıştı. Putin, 
Japonya Başbakanı Shinzo 
Abe’ye turistler için vize-
lerin kaldırılması için ça-
lışmalarının başlatılması 
teklifinde bulunmuştu.

Japonya ve Rusya arasındaki 
vize rejimi kolaylaşıyor

Kamu odasında yaptığı toplantıda 
konuşan Rosturizm başkan yardımcısı 
Dmitry Amunts, Rosturizm’in piyango 
çekilişinden elde edilecek gelirin tu-
rizm alanında harcanması için hüküme-
te devlet piyango organizasyonunun ku-
rulması için teklif götürdüğünü söyledi.

Konuyla ilgili açıklama yapan 
Amunts, anayasanın 138. Maddesine 
göre piyango çekilişlerinden gelen ge-
lirleri kültür, eğitim, turizm gibi yararlı 
amaçlar için kullanılabileceğini söyledi.

Amunts açıklamasına şu sözlerle 
devam etti: “Böyle bir piyango organi-

zasyonunun kurulmasına 
onay almak için Maliye 
Bakanlığına, Ekonomi 
ve Gelişme Bakanlığına 
ve İçişleri Bakanlığına 
tekliflerimizi sunduk. 
Maliye bakanlığının devlet 
piyangosu üzerinde tekel oluşturması 
gerektiği konusunda düşüncelerimiz 
var. Bizim bakış açımıza göre asıl bu 
gibi kurumlar bütçe dışı finansmanları 
artırmak için projeler hazırlamalı.”

Amunts ayrıca “Belirli projelere har-
canacak olan piyango gelirlerinden elde 

edilen kesintiler Rusya’daki piyango 
bileti satışının imajını değiştirecek ve 
turizm projelerinin gerçekleştirilmesi 
kontrol altına alınmış olacak. Kamu 
odaları valilerle birlikte bu projeleri ve 
süreci kontrol etmeliler.”dedi.

Rosturizm, turizmi 
geliştirmek amacıyla 
piyango düzenliyor

Yunanistan sağlık 
turizmine ağırlık veriyor

Tanasas, “2013 sonun-
da Rusya’dan Yunanis-
tan’a gelecek olan turist 
sayısının 1,2 milyon gibi 
rekor sayıya ulaşmasını 
bekliyoruz. Turizm se-
zonu henüz kapanmadı, 
bizler de kış sezonunda 
bu sayıyı yakalamaya 
çalışacağız, çünkü hala 
Rusya’dan turist akını de-
vam ediyor. Sağlık turizmi 
Rusya ile Yunanistan ara-
sındaki bağlardan bir di-
ğeridir. Biz turistlerimize 
başka dinlenme alterna-
tifleri de sunabiliriz. Ör-
neğin Yunanistan’da 3 bin 
yıldan beri tanınan sağlık 
turizmi alternatif bir tatil 
seçeneği olabilir” dedi. Bu 
arada Yunanistan’ın alter-
natif tıp alanında en yük-
sek göstergelere ulaşıldığı 
bilgisi de verildi. Ülke, 
2013’te Libya, Arnavut-

luk, Birleşik Arap Emir-
likleri ve İngiltere gibi 
ülkelerden tedavi amaçlı  
yaklaşık 35 bin turisti 
ağırlamayı planlıyor.

2014 ortalarından 
itibaren birçok Avru-
pa ülkesinin sigorta 
fonu ve şirketleri has-
talarını tedavi amacıyla 
Yunanistan’a gönderebile-
cek. Yunanistan’a gelecek 
olan turistler jinekoloji, 
nöroloji, üroloji, onkoloji, 
kardiyoloji, göz hastalık-
ları, kas iskelet sistemi 
hastalıkları, rehabilitas-
yon ve plastik cerrahi 
alanında hizmet alacak-
lar. Çocuk hastalıkları ve 
kan hastalıkları alanında 
da hizmet verilecek. Dep-
resyon ve anoreksi (iştah-
sızlık) rahatsızlıklarının 
tedavisine de daha fazla 
önem veriliyor.

Rusya’dan daha fazla 
turist çekmeyi planlıyor

Yunanistan’ın ticaret ve ekonomi konularından tam 
yetkili Bakanı İllias Tanasas, Moskova’da yaptığı açık-
lamada, Yunanistan’ın sağlık ve tıbbi hizmetlerden do-
layı Rusya’dan çok fazla turist beklediklerini  bildirdi.

Komiteden yapılan açıklamada turist 
sayısındaki artışın tekne ve feribotların 
sayısındaki artış nedeniyle olduğu açık-
landı. Yabancılara deniz yoluyla şehri 
ziyaret etmeleri için özel bir rejim uygu-
landı, şehre gelen yabancı turistler bu-
rada vizesiz 72 saat kalabiliyorlar. Turist 
sayısındaki artışta en çok St. Peter Line 
şirketinin payı olduğu bildirildi.

St. Petersburg turizm gelişimi komi-

tesi başkanı Şapkin, yabancı turistlerin 
Rusya’nın kuzey başkenti hakkında 
daha az bilgiye sahip olduklarını ve do-
layısıyla 2014 Nisan ayında Petersburg 
yetkilileri tarafından Avrupa medyasın-
da daha fazla reklam kampanyalarının 
başlatılacağını belirtti. Kasım ayı sonla-
rında 2014 şehir etkinlikleri takvimini 
hazırlayacaklarını kaydeden Şapkin, “Bu 
hazırlayacağımız etkinlik planı yıllardır 

tur operatörlerinin Petersburg turizmine 
engel olan faktörler arasında belirttikle-
ri takvimdir. Bu sene genele bakılacak 
olursa St. Petersburg’u ziyaret eden tu-
rist sayısında % 5-6 artış oldu. Uzman-
lar turist akınının her geçen yıl artarak 
devam ettiğini ve bunun da Güney Doğu 
Asya ülkeleri arasında Petersburg’un 
daha popüler oluşuna bağlı olduklarını 
bildiriyorlar” diye konuştu.

Deniz yoluyla 
Petersburg’u ziyaret 
eden turist sayısında

% 20 artış oldu
St. Petersburg turizm gelişimi komitesi basın servisi, 2013’te deniz yolunu tercih 

ederek St. Petersburg’u ziyarete gelen turist sayısında % 20 artış olduğunu bildirdi.

Rusya ile Japonya devletleri arasında vize  
rejiminin kolaylaştırılması için yapılan anlaşma 
çarşamba gününden itibaren yürürlüğe giriyor.

Deniz yoluyla 
Petersburg’u ziyaret 
eden turist sayısında

% 20 artış oldu

Yunanistan sağlık 
turizmine ağırlık veriyor

Tanasas, “2013 sonun-
da Rusya’dan Yunanis-
tan’a gelecek olan turist 
sayısının 1,2 milyon gibi 
rekor sayıya ulaşmasını 
bekliyoruz. Turizm se-
zonu henüz kapanmadı, 
bizler de kış sezonunda 
bu sayıyı yakalamaya 
çalışacağız, çünkü hala 
Rusya’dan turist akını de-
vam ediyor. Sağlık turizmi 
Rusya ile Yunanistan ara-
sındaki bağlardan bir di-
ğeridir. Biz turistlerimize 
başka dinlenme alterna-
tifleri de sunabiliriz. Ör-
neğin Yunanistan’da 3 bin 
yıldan beri tanınan sağlık 
turizmi alternatif bir tatil 
seçeneği olabilir” dedi. Bu 
arada Yunanistan’ın alter-
natif tıp alanında en yük-
sek göstergelere ulaşıldığı 
bilgisi de verildi. Ülke, 
2013’te Libya, Arnavut-

luk, Birleşik Arap Emir-
likleri ve İngiltere gibi 
ülkelerden tedavi amaçlı  
yaklaşık 35 bin turisti 
ağırlamayı planlıyor.

2014 ortalarından 
itibaren birçok Avru-
pa ülkesinin sigorta 
fonu ve şirketleri has-
talarını tedavi amacıyla 
Yunanistan’a gönderebile-
cek. Yunanistan’a gelecek 
olan turistler jinekoloji, 
nöroloji, üroloji, onkoloji, 
kardiyoloji, göz hastalık-
ları, kas iskelet sistemi 
hastalıkları, rehabilitas-
yon ve plastik cerrahi 
alanında hizmet alacak-
lar. Çocuk hastalıkları ve 
kan hastalıkları alanında 
da hizmet verilecek. Dep-
resyon ve anoreksi (iştah-
sızlık) rahatsızlıklarının 
tedavisine de daha fazla 
önem veriliyor.

Rusya’dan daha fazla 
turist çekmeyi planlıyor

Yunanistan’ın ticaret ve ekonomi konularından tam 
yetkili Bakanı İllias Tanasas, Moskova’da yaptığı açık-
lamada, Yunanistan’ın sağlık ve tıbbi hizmetlerden do-
layı Rusya’dan çok fazla turist beklediklerini  bildirdi.
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- NERDEN - OTEL - ÖR-
GÜN - ÖRÜLÜ - REHİNE 

- REPO - RİMEL - SAĞYAĞ 
- SEMAİ - ŞAFT - ŞAFT - 

TABLO - TÜMCE - TÜTÜN-
CÜ - YERMEK
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SÖZCÜKLER

Şifreyi bulmaca@gazetem.ru adresine gönderen ilk okuyucumuz, 
Bosfor Restoran’dan Bayram Usta’nın özel Türk mutfağının eşsiz çeşitleri ile keyifli bir pazar için iki kişilik brunch kazanacaktır.
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Bulmaca



HAFTAYA 
BAKIŞ

B irçok yazımda yazdım, Ersun Yanal bü-
yük takım çalıştırırsa futbol adına seyir 
zevki yüksek maçlar izletir diye.. 

Netekim de öyle oldu. Fenerbahçe maçla-
rını taraflı tarafsız herkes nefeslerini tutup 
son saniyesine kadar izliyor. Hani maçların 
son 3-4 dakikasında çok şey değişmez deyip 
bari kalabalığa kalmayayım diye stadı erken-
den terk eden kesim bile son düdüğe kadar 
artık yerinden kalkmıyor. 

 Hoca öyle bir takım yarattı ki, karşılaş-
manın son saniyesinde dahi bütün oyuncu-
lar mücadele ediyor. Elbette futbol bir skor 
oyunu ancak bu şekilde oynayarak yenilen 
Fenerbahçe’ye kimsenin laf edeceğini sanmı-
yorum. Yeter ki bu oyununu sürdürsün. 

Evet Aykut Kocaman, takımın en zor 
dönemlerinde dümendeydi ve iyi sonuçlar 
alıyordu, ancak şimdiki oyuncular Emenike 
ve Alper Potuk hariç aynı olmasına rağmen 
o takımdan çok farklı oynuyor. Böyle giderse 
Fenerbahçe’de efsane bile olur.

 
Bir futbol ayıbı
Önümüzdeki hafta dünyanın sayılı 

derbileri arasında gösterilen Fenerbahçe – 
Galatasaray karşılaşması var. Böyle dünya 
takibindeki bir derbiye sahip olmamız çok 
güzel. Ancak bu derbide sadece bir takımın 
taraftarının stada alınması inanın ki futbol 
adına büyük bir ayıp. Yani bizim insanları-
mız farklılıklarına bu kadar mı tahammülsüz 
ki bu uygulama ısrarla sürdürülüyor. Oysa 
mahalle aralarında, iş yerlerinde aynı kişiler 
birlikte çalışıyor, maç sonrası bir birlerine 
ince göndermelerde bulunup şakalaşmıyor 
mu? Çok değil bundan birkaç hafta önce 
aynı Şükrü Saraçoğlu stadında Fenerlisi, 
Cimbomlusu, Trabzonlusu, Karakartallısı 
değil miydi milli takımın Hollanda’yı yenmesi 
için var gücüyle bağırıp destek olan.  Ya sa-
hadaki 11 kişi… Onlarda Fenerli, Cimbomlu, 
Trabzonlu, Beşiktaşlı değil miydi. Madem 
isteyince bir araya gelip omuz omuza bile 
maç izliyoruz o zaman bu uygulama niye.

 
Rusya ligi tat vermeye başladı
Biliyorum Türkiye ligi ile kıyaslayınca 

sanki Rusya ligi zayıf gibi geliyor size. Ama 
bunun asıl nedeni ligin zayıf olmasından 
değil, bizim lige yeterince hakim olmayışı-
mızdan kaynaklanıyor. Zaten ona bakarsanız 
Rusya Milli Futbol Takımı Dünya Kupası’na 
gurubundaki Portekiz’i bile geride bırakarak 
grup lideri olarak gitmesinden belli. Ki aynı 
Rus milli takımı yine bizim olmadığımız bir 
önceki Dünya kupasında da vardı. 

Beni tanıyanlar bilirler. Profesyonel futbol 
geçmişi olan birisiyim ve aynı zamanda 
futbol aşığıyım. Bana da ilk zamanlar öyle 
gelmişti ama futbolcuları tanımaya başla-
yıp, kim nerede oynuyor, hangi takımdan 
nereye gitti diye takip etmeye başlayınca lige 
ısındım. Yoksa bende sizler gibi Rusya’daki 
bir derbidense bizim ligde alt sıralardaki 
iki takımın mücadelesini izlemeyi tercih 
ediyordum. Ama birkaç futbolcuyu tanıyıp 
yapabileceklerini görünce ben de zevk alma-
ya başladım.

Ersun Yanal farkı

SP R
nejatinan@gazetem.ru

Nejat İNAN

Rusya Premier Ligi’nin 15’inci haftasında Moskova derbisinde, Spartak Moskova ile Lokomotiv Moskova karşı karşıya geldi.

Efsane Rus patenci Julin, Türk 
sporcuları olimpiyatlara hazırlıyor

ƒ Olimpiyatlara başkent 
Moskova’daki Olimpiyskiy 
Spor Kompleksi’nde, Rusların 
efsane buz patencisi ve Buz 
Dansı Milli Takımı başantre-
nörü Aleksandır Julin ile ha-
zırlanan Agafonova-Uçar çifti, 
hedeflerini AA muhabirine 
anlattılar. Erzurum’da düzen-
lenen Dünya Üniversiteler Kış 
Oyunları’nda gümüş madalya 
kazanarak tarihi bir başarı-
ya imza atan çift, Soçi’de de 
Türkiye’yi en iyi şekilde temsil 

etmeyi hedefliyorlar. 
Olimpiyat hazırlıklarını de-

ğerlendiren milli sporcu Uçar, 
“Olimpiyatlara katılmak bizim 
için çok önemli. 100-150 yıl-
lık kış sporları federasyonu 
geçmişi olan Rusya, ABD gibi 
ülkelerin yanına Türkiye’nin 
adını yazdırmak önemliydi. 
Avrupa ve dünya şampiyo-
nalarına gitmek için ilk 10’a 
girmeyi hedefliyoruz. Elimiz-
den gelenin en iyisini yaparak 
ülkemizi daha yukarılara taşı-

mayı hedefliyoruz” dedi.
Agafonova-Uçar çifti, çift 

olarak çalışmaya başladıktan 7 
ay sonra düzenlenen Erzurum 
Kış Olimpiyatları’nda ikinci 
olarak tarihi bir başarı yaka-
ladı. Almanya’da düzenlenen 
Nebelhorn Trophy Artistik Buz 
Pateni Yarışması’nda, buz dan-
sında 5. sırayı elde eden çift, 
Türkiye’yi 2014 Soçi olimpi-
yatlarında  tarihinde ilk kez bu 
branşta temsil etme hakkını 
kazandılar.

L ider Zenit’in  evinde Amkar ile 1-
1 berabere kalarak beklemediği 
puan kaybı ile iştahlanan aynı pu-
andaki iki takım Spartak Moskova 

ve Lokomotif Moskova hem lidere biraz daha 
yaklaşıp hem de birbirlerine puan üstünlüğü 
kurmak için Çerkizovski stadında karşı karşı-
ya geldiler. Spartak Moskova’nın Rusya Futbol 
Federasyonu tarafından iki maç seyircisiz oyna-
ma cezası nedeni ile taraftardan yoksun çıktı-
ğı karşılaşmada, Lokomotif Moskova- Spartak 
Moskova’yı 3-1 yendi. 

Bu galibiyet ile puanını 33’e yükselten Loko-
motif Moskova 36 puanlı lidere ile arasındaki 
puan farkını 3’e düşürürken, karşılaşmada atı-
lan gollerin dakikaları ise ilginçti. Karşılaşma-
nın henüz 7.dakikasında Dame N´Doye ile 0-1 

öne geçen Lokomotif Moskova, 17.dakikada da 
Aleksandr Samedov ile farkı ikiye çıkarttı. 27’de 
Spartak Moskova Yura Movsisyan ile farkı tek-
rar bire düşürerek umutlansa da 77’de Dame 
N´Doye bir kez daha sahneye çıktı ve karşılaş-
manın skorunu 1-3 olarak ilan etti.

Gökdeniz bir bir ilerliyor
Bu arada haftanın bir diğer karşılaşma-

sında temsilcimiz Gökdeniz Karadeniz’in 
takımı Rubin Kazan, Rostov deplasmanında 
da golsüz berabere kalarak ligdeki beraberlik 
sayısını 8’e çıkartarak beraberlikler serisine 
devam etti. 15.hafta sonunda 8 beraberlik 3 
galibiyet 4 tane de mağlubiyet alan Rubin Ka-
zan, adeta bir bir topladığı 17 puan ile 11.sı-
raya geriledi.

Rusya, Dünya Kupası için kesenin ağzını açtı

Fenerbahçe Kulübü Başkanı yeni-
den Aziz Yıldırım oldu. Aziz Yıldırım, 
sarı-lacivertli kulüpte 11. kongresini 
kazandı. 

Fenerbahçe’de yapılan Genel 
Kurul’da başkanlık için Aziz Yıldırım 
ve Mehmet Ali Aydınlar yarıştı. Kul-
lanılan 9380 oyun 6821’ini alan Aziz 
Yıldırım yeniden Fenerbahçe Kulübü 
Başkanı oldu... Mehmet Ali Aydınlar 
2383 oy alırken 176 oy da geçersiz 
sayıldı... 

İki başkan adayı Aziz Yıldırım ve 
Mehmet Ali Aydınlar, oy sayımını 
kongre divan başkanlığı masasından 
takip etti.  Kongre Divan Başkanı 
Vefa Küçük’ün çağrısı üzerine Aziz 
Yıldırım’ın ardından masaya giden 
Aydınlar, burada rakibi Yıldırım ile 
tokalaşıp öpüştü. Masanın ortasında 
Küçük yer alırken, sağında Yıldırım, 
solunda da Aydınlar oturdu.

2014 Kış 
Olimpiyatları’nda 

Türkiye’yi tem-
sil edecek milli 
buz dansçıları 
Alisa ve Alper, 
hazırlıklarına 

Moskova’da sür-
dürüyor.

Spor Bakanlığı’nın 2018 Dünya Kupası’nda 
oynanacak maçların gerçekleşeceği stadyumların 

inşaatının yapımı için 100 milyar ruble ayırdığı bildirildi.

Aziz Yıldırım’ın
yönetim listesi
Asil üyeler: Tahir Perek, 

Mahmut Uslu, Ömer Temelli, Er-
han Türkoğlu, Ahmet Özokur, Ni-
hat Özbağı, İlhan Ekşioğlu, Ender 
Alkaya, Tolga Deniz Aytöre, Abdul-
lah Kiğılı, Mithat Yenigün, İsfendi-
yar Zülfikari, Şekip Mosturoğlu, 
Turhan Şahin...

Yedek üyeler: Ünal Uzun, 
Hakan Dinçay, Selim Kosif, Serdar 
Erkan, Yalçın Haker, Metin Doğan, 
Selim Sapan

Bu sezon teknik direktör Leonid Kuchuk ile yükselişe geçen 
Lokomotiv Moskova, bu galibiyetle puanını 33’e yükseltti ve 

lider Zenit ile arasındakipuanı farkını 5’ten 3’e indirdi. Spartak 
Moskova ise 30 puanda kaldı ve önemli bir avantajı tepti.

Bu sezon teknik direktör Leonid Kuchuk ile yükselişe geçen 
Lokomotiv Moskova, bu galibiyetle puanını 33’e yükseltti ve 

lider Zenit ile arasındakipuanı farkını 5’ten 3’e indirdi. Spartak 
Moskova ise 30 puanda kaldı ve önemli bir avantajı tepti.

Bu sezon teknik direktör Leonid Kuchuk ile yükselişe geçen 
Lokomotiv Moskova, bu galibiyetle puanını 33’e yükseltti ve 

lider Zenit ile arasındakipuanı farkını 5’ten 3’e indirdi. Spartak 
Moskova ise 30 puanda kaldı ve önemli bir avantajı tepti.

ƒKomersant ga-
zetesinde yer 
alan habere 

göre, Rusya Başba-
kanı Dimitri Medvedev, 1 Kasım’a 

kadar bölgelerdeki stadyumların inşasını ge-
liştirmek için komite kurulması talimatı ver-
di. Spor Bakanlığı, Volgograd, Yekaterinburg, 
Nizhny Novgorod, Kaliningrad, Samara, Sa-
ransk ve Rostov-on-Don arenalarının yapımı 
için bütçe dağılımını denetleyerek, yapacak 
firmalar için ihaleye giderek, bunları paylaştı-

racak. Her stadyumun inşası için ortalama 14 
milyon ruble maliyet belirlenecek. Rusya Hü-
kümeti tarafından onaylanan program ile 2018 
Dünya Kupası hazırlıklarına 336,23 milyar 
rublesi federal bütçeden olmak üzere, toplam 
664,114 milyar ruble finans oluşturuldu. Ya-
tırımcılar ise organizasyona, 226,282 milyar 
ruble yatırım yapacaklarına vadediyorlar. Bi-
lindiği üzere Dünya Kupası maçları Moskova, 
St Petersburg, Sochi, Rostov, Kaliningrad, Yeka-
terinburg, Volgograd, Samara, Saransk, Kazan, 
Nijni Novgorod’da yapılacak.

Fenerbahçe’de 
başkan 

YENİDEN
AZİZ YILDIRIM

Asil üyeler: Tahir Perek, 
Mahmut Uslu, Ömer Temelli, Er-
han Türkoğlu, Ahmet Özokur, Ni-
hat Özbağı, İlhan Ekşioğlu, Ender 
Alkaya, Tolga Deniz Aytöre, Abdul-
lah Kiğılı, Mithat Yenigün, İsfendi-
yar Zülfikari, Şekip Mosturoğlu, 
Turhan Şahin...

Yedek üyeler: Ünal Uzun, 
Hakan Dinçay, Selim Kosif, Serdar 
Erkan, Yalçın Haker, Metin Doğan, 
Selim Sapan

Fenerbahçe’de 
başkan 

YENİDEN
AZİZ YILDIRIM

Fenerbahçe Kulübü Başkanı yeni-
den Aziz Yıldırım oldu. Aziz Yıldırım, 
sarı-lacivertli kulüpte 11. kongresini 
kazandı. 

Fenerbahçe’de yapılan Genel 
Kurul’da başkanlık için Aziz Yıldırım 
ve Mehmet Ali Aydınlar yarıştı. Kul-
lanılan 9380 oyun 6821’ini alan Aziz 
Yıldırım yeniden Fenerbahçe Kulübü 
Başkanı oldu... Mehmet Ali Aydınlar 
2383 oy alırken 176 oy da geçersiz 
sayıldı... 

İki başkan adayı Aziz Yıldırım ve 
Mehmet Ali Aydınlar, oy sayımını 
kongre divan başkanlığı masasından 
takip etti.  Kongre Divan Başkanı 
Vefa Küçük’ün çağrısı üzerine Aziz 
Yıldırım’ın ardından masaya giden 
Aydınlar, burada rakibi Yıldırım ile 
tokalaşıp öpüştü. Masanın ortasında 
Küçük yer alırken, sağında Yıldırım, 
solunda da Aydınlar oturdu.
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Bozkır ilk, orta ve liseyi İs-
tanbul Işık Lisesi’nde okur.
Daha sonra Bilkent Üniver-
sitesi Turizm ve Otelcilik 

bölümünü bitirir. Eğitim hayatı içe-
risinde bir yıl kadar İngiltere’de dil 
eğitimi de alan Bozkır, ilk yurt dışı 
deneyimini Romanya’da yaşar. Boz-
kır, o günleri şöyle anlatıyor:

“Ailem müttehit olmasına rağmen 
ben ticarete girmeyi tercih ettim ve 
ilk yurt dışı deneyimi Romanya’ya 
giderek yaşadım. 1992 yılında O 
zamanlar orada popüler olan ekmek 
fırını açtım. Daha doğrusu babam 
açıp bana emanet etti. Tabi henüz 21 

yaşında kendi işimin patronu olarak 
iş hayatına adım atmak beraber-
inde çok büyük bir de yük getirdi. 
Yaklaşık 3 yıl kadar Bükreş’teki bu iş 
deneyimi bana çok şey kazandırdı. 

Romanya’da iş 
tecrübesi edindim

Bugün birazda olsa Rusya’da 
bir başarı elde etmişsem bunun 
temel kaynağı, eski bir komünist 
ülke olan Romanya’da edindiğim 
iş deneyimimdendir. Türkiye’ye 
döndüğümde daha deneyimli olar-
ak taahhüt müteahhitliği yapmaya 
başladım. Özellikle askeriyenin 

ihalelerine girerek ihtiyaçları olan 
tekstil ürünlerini tedarik etmeye 
başladım. Bunun yanı sıra demir-
çelik sektörüne girdim ve hurdacılık 
yapmaya başladım. Hurdacılık derk-
en daha spesifik bir hurdacılıktı. 
Ben demir-çelik fabrikalarına değil 
de büyük döküm fabrikalarına 
parçalanmış biçimde analizleri belli 
olan hurdaları veriyordum. 

Yine 2005 yılında yeniden 
Romanya’da iş yapmaya ve  bir çinko 
fabrikasını  fason olarak çalıştırma-
ya başladım. O tarihte Romanya’dan 
Türkiye’ye çinko külçe ithalatı yap-
maya başladım. 

Burak Bozkır, 15 Mayıs 1971’de İstanbul’da doğdu. Aslen Siirt’in eski adı ile Tillo, 
yeni adı ile Aydınlar ilçesinden olan Bozkır,” Sayın Başbakanımız Tayyip Erdoğan 
sayesinde herkesin bildiği eski ismine yeniden kavuştuk” diye konuşuyor. 

‘NICIN?’ DIYE 
SORMAYACAKSIN

RUSYA’DA BASARILI OLMAK ISTIYORSAN

Rusya’dan Yaşam Öyküleri’nin 

konuğu FortRostov meyve –sebze 

halinin sahibi Burak Bozkır oldu.

FortRostov 
Hali’nin açılışı

◊ Rusya’da iş yapmak konusunda bütün 
yabancı yatırımcıların hem fikir olduğu ‘Rusya’da 
Ruslar gibi düşünmek’ fikrini hayata geçirmek 

gerektiğini vurgulayan Bozkır, “Buranın şartlarına, 
kanunlarına uyarak yolunuza devam etmelisiniz. 

Burada mantığınıza aykırı bir şey ile karşılaştığınız-
da ‘Niçin?’ diye sorup zaman kaybetmek yerine 
yolunuza ona uygun şekilde devam etmeniz 
gerekiyor. Aksi takdirde sorunuza alacağınız 
cevap ‘çünkü’ olacak ve siz sadece zaman kaybetmiş olacaksınız” diyor.

“Rusya’da Ruslar gibidüşünmek gerek”

2007 yılında çinko külçe işin-
de beraber çalıştığımız ortaklarla 
kendimize ait bir ofis binasına ta-
şındık. Komşumuz ne kadar büyük 
olduğunu sonradan öğrendiğim Rus 
firması Lukoil idi. Onların çalışan-
larına bizim çalışanlarımız yardım 
ediyorlardı.  O kadar çok yardım-
cı oluyorduk ki o dönem ki genel 
müdürleri ve mali işler müdürleri 
ziyaretimize gelerek tanışmak is-
tediler. Kendilerinden bahsederek 
Rusya’da çok büyük bir kuruluş 
olduklarını ifade ederek  mevcut 
ticari ilişkilerimizde Rusya ile tica-
ri bir düşüncemiz olursa onlar da 
bize yardımcı olabileceklerini söy-
lediler. Çinko külçe işinde piyasa 
araştırması için onların da desteği 
ile Rusya’ya geldik. Yani Rusya’ya  

ilk gelişim Moskova’ya oldu. Son-
ra Kazan’ı ziyaret ettik, ardından  
Çelyabinsk’i ziyaret ettik. Ardından 
da Rostov’u ziyaret ettik. Açıkçası o 
dönem çinko imalatı yapan fabrika-
ların tamamı İngiliz yatırımcıların 
kontrolünde idi. Çinko külçe için 
kendimize bir potansiyel  bula-
madık ama açıkçası 90’lı yıllarda 
gördüğüm Romanya’nın ve sonra-
sında Avrupa Birliği’ne girişinden 
sonra olan gelişmesini gördükten  
sonra Rusya’da da aynı tarz fırsat-
ları yakalayabileceğimizi gördük ve 
Rusya’da  ticaret ve ya bir yatırım 
yapma kararı aldık.”

“Rusya’da yatırıma 
Moskova’dan başlamayın”

2008 başında ülkeyi hem ticari  

anlamda tanımak, vergi mevzuatı, 
banka mevzuatı, gümrük mevzuatı 
ve bankacılık  sistemini öğrenmek 
için büyük bir yatırımdan daha çok 
küçük bir ticari  müessese açıp  
tecrübe kazanmak istediklerini 
ifade eden Burak Bozkır, o tarihte  
Rostov’da deri ve kürk mağazası  
açtıklarını söylüyor. 

Bozkır, “Niye Moskova’da açma-
dık derseniz gördüğümüz kadarı 
ile Moskova  metropol ve şartları 
ağır olan bir şehir. Benim naçizane 
tavsiyem  yine Rusya’ya yatırım 
yapacak veya ticaret düşünenlere 
tavsiyem Moskova’dan başlama-
maları. Daha orta ölçekli  bir şehir-
de Rusya’yı tanımaları ve ardından 
ayak uydurabilirlerse Moskova’ya 
gelmeleri gerekir” diyor.

“Ruslarla Lukoil sayesinde tanıştım”

Duma’dan ‘Yılın 
şirketi onursal 

ödülü’ aldık

Burak Bozkır, hal işiyle tanış-
masını da şöyle anlatıyor:

“O dönem mağazayı açtığımız 
alışveriş merkezinin sahibinin 
Lukoil benzinlikleri, alışveriş mer-
kezleri ve meyve –sebze pazar yer-
leri vardı. 2006 yılında Rusya’da 
çıkan yeni haller yasası kanuna 
göre 2012-2013 yılına kadar 
Rusya bu pazar yerlerini dünya 
standartlarına uygun hale getiril-
meleri için süre tanınmıştı.  İşte 
o zaman gördüm ki ciddi anlamda 
meyve sebze hali açığı var. Ardın-
dan mevcut yasayı da inceledikten 
sonra Moskova’daki Türk Ticaret 
Müşavirliği’ni ziyaret ederek bilgi 
aldık. Onlardan da çok değerli bil-
gileri aldıktan sonra 2009 yılında 
bu hali açmaya karar verdik. 2010 
yılında da Sayın Bakanımız Zafer 
Çağlayan’ın da katılımı ile Fort 
Rostov meyve–sebze halimizin 
temelini attık. Ardından 2011 yı-
lında da bütün izinlerimizi alarak 
faaliyetimize başladık. 

Projemizin ikinci etabı var ve 
ona 2014’de başlayacağız. Bu-
nun yanında da Türkiye ve Rusya 
Fedarasyonu’nun  aldığı karar  ne-
ticesinde Basitleştirilmiş Gümrük 
Hattı’nın bir ayağının da Rostov’da 
bizim terminalimizde  olması için 
prensipte karar alındı ve şu anda 
teknik çalışmaları sürüyor. Fort Ros-
tov meyve-sebze hali olarak da Dün-
ya Haller Birliği’ne Rusya’dan üye 
olan tek meyve-sebze hali biziz ve 
2013 yılında yaptığımız yatırımdan 
dolayı Rusya Devlet Duması’ndan 
‘Yılın şirketi onursal ödülü’ aldık. 
Bu bize moral oldu, başta Mosko-
va olmak üzere diğer şehirlerde de 
haller açmak istiyoruz.”

◊ FortRostov 

meyve–sebze hali sahibi Burak 

Bozkır, Rusya’da başından geçen ilginç 

bir anısını da şöyle anlatıyor:

“Bir elektronik mağazadan halde kullanılmak üzere 

40 kadar radyatör alacaktık. Gittik beğendik. Sayının 

çok olduğu için iskonto yapmalarını düşünerek indirim 

teklifinde bulunduk. Olumsuz yanıt aldığımız gibi kasaya 

geldiğimizde bize 40 taneyi satamayacaklarını söylemeleri 

ile şok olduk. Tabi şaşırdık neden diye sorduğumuzda bir 

faturada en fazla 25 tane aynı adetten ürün satabilecek-

lerini söylediler. Biz de ‘Tamam o zaman iki faturayı da 

farklı isimlerde yazıp alalım’ dedim. Nerdeyse satma-

ma yolunu tercih edeceklerdi. Bizde böyle kural 

olsa bile oradaki kasiyer size çaktırmadan 

onu düşünüp hayata geçirip malı da 

size teslim etmiş olurdu.”


